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Всяка помощ е знак за съ-
причастност към независима-
та журналистика! С подкре-
пата си Вие ще гарантирате, 

че българската общност ще 
запази своя български вест-
ник, който е сигурен Ваш 
партньор!

Подкрепата днес ще осигури 
по-добри стандарти на живот 
утре - за вас и вашите деца! 

Благодарим за доверието! 

Нашата банкова
сметка е:
PA Events Ltd,

Lloyds Bank
sort code 30-92-90
acc.02271697

www.bgben.co.uk БГ БЕН3 май, брой 5 (502) от 2024 г., година XXI БЕЗПЛАТНО ИЗДАНИЕ

Издание на PA Events Ltd.

131 изборни секции 
ще има в Обединеното 
кралство за изборите 
на 9 юни 

Васил Василев - Зуека: 
24 май ни дава повод 
да сме горди 
българи

Българите в Лондон 
отбелязват 24 май 
с концерт на Райна 
Кабаиванска

ПОДКРЕПЕТЕ БГ БЕН - ЕДИНСТВЕНИЯ БЪЛГАРСКИ ВЕСТНИК НА ОСТРОВА! 

 на стр. 15 на стр. 8-9 на стр. 6

 Великден идва да ни докаже, че само със смире-
ние и доброта можем да продължим пътя си напред 
 С надежда и българите в Лондон посрещат 

заедно празничните дни, независимо че все още 
българският храм се изгражда
  Строителството на българска православна 

църква напредва и по Рождество Христово бъл-
гарите в английската столица ще празнуват в нея
 Отец Добромир с празнично слово за Възкре-

сение ХристовоСнимка: bigstockphoto.com

С Възкресение Христово 
започва поредица от светли 

български празници

На стр. 2
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Великден е празник на 
празниците! Защото Въз-
кресението на Исус Христос 
идва да ни докаже, че само 
със смирение и доброта 
можем да продължим пътя 
си напред. Празникът е под-
вижен и се определя от пър-
вото пролетно пълнолуние, 
а тази година православните 
християни го посрещат на 5 
май. Така вторият ден на Ве-
ликден съвпада с още един 
голям български празник - 6 
май, Гергьовден. А след него 
посрещаме 24 май. Пореди-
цата празнични дни идва 
да ни докаже, че дори и по 
света, ние с гордост можем 
да се наречем българи!

Възкресение се отбелязва 
на третия ден след като Исус 
Христос е разпънат на кръст 
и погребан. Празната гроб-
ница е видяна от жените 
мироносци, посетили гроба. 
След това Исус Христос се 
явява на Мария Магдалена, 
а после и на апостолите. 
Чудото на Възкресението е 
факт, който доказва, че чу-
деса се случват дори и днес, 
в този размирен и предиз-
викателен свят. Защото със 
смъртта си Исус Христос е 

изкупил греховете на чове-
чеството, а с Възкресението 
той е дал надежда.

С надежда и българите 
в Лондон посрещат заедно 
Великден, независимо че 

все още българският храм 
се строи. Вечерната велик-
денска нощна служба ще 

се състои в църквата зад 
Посолството на Република 
България в Лондон на 4 май. 

Службата започва в 24 часа 
в църквата „Света Троица“, 
която се намира в близост 
до българската мисия.

Строителството на бъл-
гарска православна църква 
в Лондон вече напредва и по 
всяка вероятност на Рож-
дество Христово българите 
в английската столица ще 
се съберат заедно в свой 
храм. Храмът се изграж-
да в двора на българското 
посолство в английската 
столица, а строително-ре-
монтните дейности вече 
са в доста напреднал етап. 
Продължава и дарителската 
кампания, а повече за нея 
можете да прочетете на 
www.bulgarianchurchlondon.
co.uk/

Вестник БГ БЕН Ви чести-
ти Възкресение Христово! 
Именно чрез него получава-
ме най-сериозното доказа-
телство, че доброто винаги 
побеждава злото. Затова 
в тези светли дни нека си 
припомним църковното 
песнопение „едни други, 
всички да се прегърнем и 
да си простим заради Въз-
кресението“.

Вестник БГ БЕН Ви по-
желава споделени и светли 
дни! 

С Възкресение Христово започва 
поредица от светли български празници

Българите в Лондон заедно посрещат Великден

Възкресение Христово е 
празникът на празниците, 
събитие, което касае цялото 
човечество и дава надежда 
и радост.

Смърт т а  е  о сновни-
ят човешки проблем. Тя 
обезсмисля всички наши 
трудове, постижения и вза-
имоотношения, край на 
общението и разрушаване 
на телата ни.

Смъртта е в резултат на 
отделянето ни от Бога чрез 
греха на Адам и Ева и на-
шите лични грехове. Отде-
лянето от Бога носи смърт, 
тъй като само Той е вечен и 
е Извор на живота, който ни 
животвори. 

Но Бог не ни остави да по-
гиваме, видя нашето стра-
дание поразени от греха и 
смъртта. Св. Йоан Богослов 
пише, че “Бог толкоз обикна 
света, че отдаде Своя Еди-
нороден Син, та всякой, 
който вярва в Него, да не 
погине, а да има живот ве-
чен” (Йоан 3:16).

В тези думи се съдържа 

обяснението защо Христос 
се въплъщава и става човек, 
избира да понесе нашата 
човешка природа, да живее 
с нас и да страда. Неговото 
човешко тяло, изтъкано в 
утробата на Богородица, е 
подвластно на глада, умо-
рата, жаждата, болката и 
смъртта, но е и обединено с 
Неговата вечна и божестве-
на природа. По този начин 
на кръста Христос побеж-
дава смъртта и ни спасява 
от тлението. Възкръсва с 
тяло, същото като нашето. 
Смъртта е победена и имаме 
сигурна надежда да сме за-
едно с възкръсналия Хрис-
тос в Неговото царство, а 
там ще са и онези, които сме 
загубили и обичаме. Хрис-
тос възкръсна! Наистина 
възкръсна!

f_dobromir@abv.bg
Повече за традициите, 

обичаите и смисъла на 
Възкресение можете да 
прочетете в рубриката 
ни „Български традиции и 
дух!“ на стр. 21.

ВЕЛИкДЕНскО ПрИВЕТсТВИЕ ОТ
ОТЕц ДОБрОмИр, ЕНОрИйскИ сВЕщЕНИк
НА църкОВНАТА ОБщИНА
„сВ. ИВАН рИЛскИ“ В ЛОНДОН

Снимка: bigstockphoto.com
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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WWW.CSKARTIBG.COM

CSCS ТРЕЙНИНГ ЦЕНТЪР В ЛОНДОН НА БЪЛГАРСКИ ЕЗИК 

Tel: 02088081069                                                      Mob:07552442855    

Unit 77 Millmead Business centre, Millmead road, London N17 9QU

Email: info@cskartibg.com
iliyandimitrovtraining@yahoo.com

работа в Нидерландия: търсят се verzorgenden IG 
(практични медицински сестри) за InBeweging, Transmitt, 
Zorgpension, De Zorggroep & Zorglandgoed Bloemfonteijn. 
Необходима е диплома за медицинска сестра и познание 

на холандски език. Безплатно обучение на холандски. 
€2324 - €3417 бруто на месец. www.avanttalentgroup.com
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От Ивелин митев

Последните данъчни про-
мени на правителството 
бяха представени по такъв 
начин, който едва ли не убе-
ди всички в „справедлива“ 
данъчна политика. Меди-
ите се опитаха да внушат, 
че средностатистическият 
работник ще е на „огромна 
далавера” и може спокойно 
да търси места и начини, за 
да изхарчи едни допълни-
телно „спестени” £450 на 
година (при средна заплата 
£35 000). Да, ама не, както 
казваше един известен бъл-
гарски журналист. 

Процентите звучат 
добре, а реалността?
Как се постигна това - 

много лесно, правителство-
то обяви 2% намаление на 
осигуровките (class 1 NI). 
Фактически от 10% те се 
намалиха на 8% за около 27 
милиона работници, кое-
то е второто намаление за 
година. Т. е., в рамките на 
1 година осигурителният 
данък за всички работници 
(employee) беше свален от 
12% на 8% на доход между 
£12 571 и £50 270.

За самонаетите лица (self 
employed) осигурителният 

данък също беше нама-
лен от 9% на 6% (отново в 
границите на същия доход 
- между £12 571 и £50 270).

Печелим ли от 
данъчните промени 

на Острова?

Това, което реално пове-
чето хора - специалисти, а 
и управляващи, пропуснаха 
да отбележат в статистиката 

е, че минималният необла-
гаем доход остава непроме-
нен. И то чак до 2028 година.

Правителствената данъч-

на политика замрази необ-
лагаемия доход още през 
2021 година и това ще е в 
сила още четири години. По 
този начин ежегодното уве-
личаване на минималната 
почасова работна заплата 
ще се увеличава и в един 
момент ще се плащат повече 
данъци.

За 2024-2025 финансова 
година почасовата мини-
мална заплата е вече £11.44 
на час. За сравнение - през 
2023-2024 финансова година 
тя беше £10.42, което прави 
увеличение от 9.8%.

Събрани в едно резюме, 
Institute for Fiscal Studies 
(IFS) обобщава, че за всеки 
£1 върнат на работниците и 
самонаетите лица от „нама-
лени данъци” £1.30 ще бъдат 
взети отново поради скри-
тото увеличение на други 
налози. Това ще продължи 
всяка година. И в резултат 
на замразяването на необла-
гаемия минимум тази сума 
до 2027 г. ще стане £1.90 за 
всеки върнат £1.

В резюме бих искал да 
добавя, че „справедливата” 
данъчна система никога 
няма да работи в полза на 
работника, така че отложете 
празненствата. И не раз-
пускайте прекалено много 
финансите си!

Печелим ли от данъчните 
промени на Острова?

За всеки един върнат на работника паунд държавата ще прибере £1.30 
Снимка: bigstockphoto.com
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Мечтаете ли да започнете 
университет в Обединеното 
кралство? New Alternative 
Path е тук, за да ви помогне 
с всяка стъпка по пътя към 
образованието!

Ние се намираме в стая 
1b 44, Бродуей, Лондон, 
Англия, E15 1XH. Обадете 
ни се на +44 7365 225171, 
изпратете ни имейл на 
newalternativepath.info@
gmai l .com или посе те-
те уебсайта ни - https://
newalternative.co.uk/, за по-
вече информация.

Нашите опитни специали-
сти ще ви дадат компетентно 
мнение и съвет, който ще 
ви улесни във взимането на 
решение.

Ние от New Alternative Path 
ще ви помогнем да намерите 
правилния университет за 
вас. Ние ще ви напътстваме 
през целия процес на кан-
дидатстване. Може да ни 
имате пълно доверие, че ще 
бъдем непрекъснато до вас, 
през целия път на кандидат-
стване и финансиране. Вие 
ще получите безкористна 
помощ от избиране на пра-
вилния университет за вас 
до подаване на документи 
за финансиране.

Ако вашият английски не 
е перфектен, не се притес-
нявайте! Имаме безплатен 
курс, който да ви помогне 
с усъвършенстването на 
езика, давайки ви повече 
увереност в академичното 
ви приключение.

Ние от New Alternative 
Path ще ви подготвим за уни-

верситетското ви интервю 
напълно безплатно. Нашите 
опитни специалисти ще се 
свържат с вас и ще бъдат пъ-
теводител в трудностите на 
интервюто за университет, 
давайки ви гаранция за при-
ем. Предлагаме услуги като 
помощ при кандидатстване 
за университет, създаване 
на автобиография, подаване 
на документи за студентско 
финансиране и подготовка 
за интервюта. Всичко това е 
напълно безплатно!

Университетските програ-
ми са разнообразни, пред-
лагащи специалности за 
всеки вкус. Вие ще имате 
възможност да избирате 
разнообразие от програми и 
да се развивате в мечтаната 
от вас сфера. От успешен 

бизнесмен, ИТ специалист 
или счетоводител, изборът 
е във вашите ръце.

Като отличен бонус е това, 
че университетите имат 
гъвкави графици, с възмож-
ност за вечерни занятия, 
занятия през почивните 
дни, възможност за един ден 
онлайн обучение и един ден 
в кампуса на университета 
и възможност за два дни 
през седмицата. Графиците 
са толкова гъвкави, че ще 
паснат на всеки студент, 
независимо от житейската 
му ситуация.

При кандидатстване вие 
ще имате възможност да 
изберете удобен за вас гра-
фик, позволявайки ви да 
работите и да имате време 
за вашето семейство. Освен 

това британските дипломи, 
които ще придобиете накрая 
на своето университетско 
обучение, са признати в 
целия свят, което ви прави 
ценен кадър на пазара на 
труда.

Печелите едно от най-до-
брите образования, което 
ще ви отвари безгранични 
възможности към вашето 
професионално развитие. 
Това е ценна възможност, 
която ще ви позволи да 
намерите добре платена про-
фесия, увеличавайки вашите 
доходи и работейки нещото, 
което обичате. Вие ще забра-
вите, че работите, защото 
вече работата ви няма да е 
в тежест, а ще се превърне 
в любимото ви занимание.

Като студент при нас вие 

ще получите страхотни пре-
димства като 30% отстъпка 
за карти Oyster, за да имате 

възможност да пътувате по-
евтино навсякъде, където 
пожелаете в Лондон, NUS 
карта за множество отстъп-
ки и намаления, както и 
много други предимства.

Ние от New Alternative 
Path ще ви помогнем да 
вземете студентско финан-
сиране напълно безплатно. 
New Alternative Path ще Ви 
помогне както за кандидат-
стване за пари за вашето 
образование, така и за фи-
нансиране на житейските 
ви разходи.

Започнете своето пъту-
ване днес с New Alternative 
Path!

Вашето бъдеще е във ва-
шите ръце!

Ако пребивавате в Обе-
диненото кралство, това е 
вашият шанс да сбъднете 
мечтите си.

Нека да започваме сега!

Искате ли да учите във Великобритания? 
Това е вашият шанс, грабнете го сега!

Снимката е предоставена 
от New Alternative Path

Снимката е предоставена 
от New Alternative Path

Снимката е предоставена от New Alternative Path

Снимката е предоставена 
от New Alternative Path
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След няколко седмици ще 
посрещнем най-българския 
празник - 24 май, който може 
би е единственият обединя-
ващ, а не разделящ българи-
те, независимо къде се нами-
рат по света. И тази година 
възпитаниците на всички 
български неделни учили-
ща във Великобритания и в 
другите страни ще преклонят 
глава пред делото на светите 
братя Кирил и Методий. 
Няма как на 24 май, когато 
честваме българската про-
света, култура и създаването 
на глаголицата от двамата 
братя, които продължават да 
предизвикват трепети в сър-
цето на всеки един българин. 

Светите братя Кирил и 
Методий са ни дали най-
ценното - писмеността. Тук 
е мястото да отбележим, че 
независимо от трудностите 
и предизвикателствата, ние, 
българите, имаме абсолютно 
право да се гордеем, че сме 
българи!

От 2020 година с решение 
на Народното събрание 24 
май се отбелязва като Ден 
на светите братя Кирил и 
Методий, на българската 
азбука, просвета и култура и 
на славянската книжовност. 
През 1990 г. той е определен 
като официален празник и 
е неработен ден в България. 

Във всички градове на 
страната се организират 
празнични шествия, в ко-
ито се включват ученици и 
учители, носещи икони на 
светите братя Кирил и Ме-
тодий. Духови оркестри и 
мажоретни състави, както и 
духовници и градоначалници 
предвождат шествията. И на 
този ден няма разногласия, 
само усмивки и гордост от 
нашата просвета, писменост 
и култура.

Уви, въпреки че 24 май е 
един от малкото празници, 
които обединяват българи-
те, депутатите не направиха 

промяна в конституцията, 
за да може той да стане на-
ционален. 

Честването на 24 май за-
почва още през ХI век, за 
първи път в Шумен и Плов-
див

Арменски летопис от 1913 
г. дава първите сведения за 

честването на 24 май в Бъл-
гария. Датата е 22 май 1803 
г., а мястото е град Шумен. 
За първи път на 11 май 1851 
г. в епархийското училище 
„Св. св. Кирил и Методий” в 
Пловдив по инициатива на 
Найден Геров се организира 
празник на Кирил и Методий 

- създатели на глаголицата. 
Във възрожденската ни кни-
жнина първите известия за 
отбелязването на празника 
се срещат в „Христоматия 
славянского язъка” от 1852 г. 
на Неофит Рилски.

През 1863 г. 11 май се уста-
новява като църковен праз-
ник на светите равноапосто-
ли Кирил и Методий. С въ-
веждането на Григорианския 

календар през 1916 г. празни-
кът, отбелязван от държавата 
и църквата, се чества на един 
ден - 24 май. След 1969 г. се 
провежда секуларизация 
чрез отделяне на църковния 
от светския календар, затова 
днес съществуват два праз-
ника - църковен (11 май) и 
светски (24 май).

Честит празник, българи! 
Където и да сте по света!

24 май - повод за гордост, че сме 
българи и сме дали нещо на света!

Най-българският празник сплотява 
сънародниците ни по света и у нас

БГ БЕН

24 май ще бъде особено 
тържествен за българите във 
Великобритания. В англий-
ската столица българската 
културна дипломация на Ос-
трова и Български културен 

институт Лондон органи-
зират тържествен концерт 
с участието на иконата на 
световната опера - българ-
ската гордост, оперната пе-
вица Райна Кабаиванска, и 
артисти от нейната школа. 
Той ще се проведе на 25 май 

от 19:00 часа в Britten Theatre, 
Royal College of Music.

Тържественият концерт 
ще бъде открит от министъ-
ра на културата на България 
Найден Тодоров и новия 
български посланик в Лон-
дон Негово Превъзходител-

ство Тихомир Стойчев. 
На стр. 14 можете да 

прочетете всички съби-
тия, които организира 
Български културен ин-
ститут Лондон в месеца 
на българската култура в 
английската столица.

Българите в Лондон отбелязват 
най-любимия празник с концерт на иконата 

на световната опера Райна Кабаиванска

Снимкa: БГ БЕН
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Свържете се с нас зa безплатен 
съвет на български:

Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013
Snezhina.yankova@osborneslaw.com 

Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675                                                                                                                 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Ние специализираме в случаи на:

>  Трудови злополуки
>  Инциденти в чужбина
>   Пътно-транспортни произшествия
>  Лекарски грешки и медицинска 

небрежност
>  Наранявания получени на 

територията на  частна или общинска 
собственост

>  Инциденти засягащи отговорността 
на собственици и обитатели

>  Наранявания получени в 
обстоятелства на криминални 
престъпления

“Много съм доволен от услугите на Снежина Янкова. За втори път 
тя води съдебните ми дела и спечели и двете. Получих много добро 
обезщетение за случаите. В бъдеще бих използвал услугите й 
отново, ако имам нужда от помощ! Много съм доволен.”

БЪЛГАРСКИ 
АДВОКАТИ В АНГЛИЯ
НАШИЯТ БЪЛГАРСКИ 
ЕКИП Е ТУК, ЗА ДА 
ВИ ПОМОГНЕ!

OSB20050-0502 1701-BG-Ben 127x333mm FA.indd   1 02/06/2020   15:15

снежина Янкова,
юрисконсулт
Osbornes Solicitors

Accident book (книга 
за инциденти)

Списък на инцидентите на 
работното място, докладвани 
от работниците на работода-
теля. Такъв списък по закон 
трябва да притежава всеки 
работодател. Предимство при 
предявяването на искове за 
инциденти е, ако вашият ин-
цидент е отбелязан там.

Allocation 
questionnaire 
(въпросник)

Съдът изпраща тези въпрос-
ници на двете страни по делото 
за компенсация при инцидент. 
Страните трябва да ги попъл-
нят в даден срок. От отговорите 
им зависи какъв ще бъде ходът 
на делото и какви процедури 
ще се следват.

Case Management 
Conference 

(конференция за 
управление на случая)

Среща между представители 
на двете страни по делото с цел 
постигане на съгласие по датата 
на насрочване на делото.

Charge rate (тарифа)
Почасовата тарифа на вашия 

адвокат за времето, прекарано 
в работа по случая ви. Тя се 
покрива най-често от схемата 
“No Win, No Fee”.

Contributory 
negligence 

(съпътстваща 
небрежност)

Пропуск от страна на жерт-
вата на инцидента, който е 
довел до инцидента. Съпът-
стващата небрежност влияе 
върху стойността на компенса-
цията, но не може да ви отнеме 
компенсацията.

County Court 
(първоинстанционен 

съд)
Това е съдът, занимаващ се с 

исковете за компенсация при 
инциденти.

Denial of liability 
(отричане на 
отговорност)

Ответникът по делото от-
рича, че е виновен за вашия 
инцидент.

Disbursements 
(разходи)

Разходите, които адвокатът 
плаща от ваша страна. При-
мери: заплащане на такси на 
личния ви лекар за изготвяне 
на медицински свидетелства, 
съдебни такси. Адвокатът не 
печели пари от тези разходи.

Fast track (бърза 
процедура)

Използва се при елементар-
ни случаи за бързо решаване 
на въпроса.

Foreseeability 
(предвидимост)

Тест, прилаган от британ-
ските съдилища, за определяне 
дали дадено лице е можело да 
предвиди, че небрежността му 
би могла да доведе до инцидент.

Full and final 
settlement (финално 

споразумение)
Правен термин, използван 

за оферта от ответника за 
финално споразумение. Ако 
приемете такова, нямате право 
в бъдеще да предявявате иск за 
допълнителна компенсация по 
същия случай.

Future lost income 
(загуба на доходи в 

бъдеще)
Загуба на доходи, след като 

случаят приключи. Калкулират 
се от медицинско лице според 

това колко време наранявани-
ята ви ще се отразят на способ-
ността ви да ходите на работа.

Law Society accredited 
solicitor (адвокат, 

акредитиран от Law 
Society)

Law Society е институцията, 
която упражнява мониторинг 
върху всички практикуващи 
адвокати в страната. Акредити-
раните адвокати от Law Society 
са тези, които с опита си са се 
доказали като специалисти 
по основно две схеми: персо-
нални искове за инциденти на 
работното място и медицинска 
небрежност.

Letter of claim (писмо 
до ответника)

Това е уведомлението, че 
държите ответника отговорен 
за инцидента и смятате да 
предявите иск срещу него. То се 
смята за начало на вашия иск.

Multi track (сложна 
процедура)

Използва се при по-сложни 
случаи. Повечето искове за 
заболявания, свързани с ра-
ботата ви, се смятат за такива.

No Win, No Fee
Договор между вас и ва-

шия адвокат за това вие да не 
плащате таксите на адвоката, 
ако той не спечели делото ви. 
Ако делото ви бъде спечелено, 
адвокатът си получава парите 
от ответната страна.

Past lost income 
(загуба на доходи в 

миналото)
Загуба на доходи, преди слу-

чаят да е приключил. Тя се 
калкулира точно като нетна 
цифра, т.е. след удръжките на 
данъци и осигуровки.

Quantum (стойност на 
иска)

Стойността на компенса-
цията за инцидента включва 
компенсацията за наранявания 
и финансовите загуби.

Schedule of special 
damages (списък на 

специфичните загуби)
Списък с всичките ви финан-

сови загуби, който се изпраща 
на съда при започване на иск.

Кратък речник на персоналните 
искове за инциденти на работното 

място, пътни инциденти и 
медицинска небрежност

Английското право е пълно с термини, някои от 
които не съществуват в българското право. Исковете 
за инциденти на работното място, за пътни инциденти 
и за медицинска небрежност не правят изключение.

Прилагаме списък по азбучен ред за най-често упо-
требяваните термини, с които всеки се сблъсква при 
подготвянето и предявяването на иск за инцидент, 
както и техните обяснения и практически приложения.

Обадете се и говорете на български със снежина Янкова и Елида Димитро-
ва, които ще Ви посъветват дали може да предявите иск за обезщетение на 
принципа, че не плащате за адвокатските услуги, ако делото Ви не бъде спе-

челено (No Win, No Fee). Позвънете ни на 07843349633 и  07516 441448.
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Интервю на
Антоанета Петрова

- Здравейте, г-н Василев! 
За нас е особена чест да 
сте наш гост! Как сте, 
как минава един ваш ден в 
Испания?

- Здравейте и благодаря! 
През уикендите времето 
ми преминава малко по-ле-
жерно, но разбира се, един 
работен ден няма нищо 
общо с това. Тогава се става 
в 6.30 сутринта, правят се 
закуски, подготвяме сина 
ни за училище и си пием 
кафето едновременно. След 
като закарам детето, отивам 
на брега да походя малко на 
чист въздух като един вид 
спорт, след което се приби-
рам и започвам да рисувам 
докъм 2 следобед. После 
отивам да прибера малкия 
от училище. Идва ред на 

задължителната следобедна 
дрямка, след което про-
дължавам с рисуването до 
полунощ... Така обикновено 
тук преминават дните ми.

- Вие сте един от най-
талантливите ни и оби-
чани комедийни актьори, 
както и любим водещ в 
българския ефир. Как се 
роди любовта Ви към из-
куството и помните ли 
първата Ви изява пред 
публика? 

- Разбира се, че помня. 
Още от най-ранна детска 
възраст винаги съм бил 
убеден, че ще се занимавам 
с актьорство. Дори нямах 
10, когато реших да ходя на 
разни кръжоци и школи, 
но точно тогава Николай 
Априлов дойде в Сливен 
и основа детска юношеска 
театрална студия към Дра-

матичен театър „Стефан 
Киров“. Тогава се явих на 
изпит, той ме прие и така 
започна всичко някак малко 
по-професионално за мен. 
И след това не съм спирал да 
играя. А първата ми изява в 
театъра пред публика беше 
в постановката “Зайко Все-
знайко“, където бях в ролята 
на вълка. 

- Кои големи имена са 
били добър пример и вдъх-
новение за Вас и ако днес 
имате възможност да се 
срещнете с някои от тях 
(дори и в друго време), как-
во бихте ги попитали?

- Покрай Ники Априлов и 
школата се срещнах с доста 
актьори и добри имена от 
онова време в началото на 
80-те. Играехме заедно с 
Венко Колев от Сливенския 
театър, както и с Ивайло 

Христов, който всички вече 
знаем кой е, и с още много 
други актьори. Изключи-
телно съм благодарен на 
тогавашния директор Емил 
Кьостебеков на театъра, 
който ни правеше малки 
турнета из цяла България и 
така успявахме да играем и 
пред друга публика. 

От времето, когато Ники 
Априлов ме взе в театрал-
ната школа, нещата при мен 
някак започнаха да вървят 
целенасочено напред. Ско-
ро, преди да заминем за 
Испания, се видяхме с него 
и му казах, че изключително 
много го обичам и съм му 
благодарен за това, че успя 
да ми даде първите букви 
от азбуката на театъра и на 
изкуството въобще. 

На много хора бих искал 
да кажа доста неща, особе-
но на тези, които вече не са 
сред нас, и при възможност 
(дори и в друго време) прос-
то бих си поговорил сладко с 
тях. Не бих им задал някак-
ви въпроси, понеже с играта 
и изкуството си през годи-
ните те са дали отговори на 
всички въпроси, които съм 
имал. Сред тези прекрас-

ни хора са Татяна Лолова, 
Константин Коцев, Георги 
Русев - Гочето, Тодор Колев, 
Крикор Азарян, както и моя 
професор Илков, и не на по-
следно място, на този етап, 
на който съм 59-годишен, 
бих искал да срещна Юлия 
Огнянова и да си поговоря 
с нея също... Липсват ми!

- Какви бяха първите Ви 
впечатления от живота в 
Испания и как рисуването 
успя да промени живота 
Ви?

- Основното, което мога 
да кажа, е, че тук, в Ис-
пания, е много спокойно. 
Силно впечатление прави и 
спазването на законите. Раз-
бира се, в началото имахме 
известни притеснения и въ-
проси дали ще се справим с 
новата работа, която имаме 
и на която разчитаме, дали 
да започваме нов бизнес, 
или не, изобщо минахме 
през доста неща. Но като 
гледахме как синът ни по-
смело и по-бързо от нас се 
интегрира в училище, това 
някак си ни даваше сила. 

А иначе рисуването доста 

промени начина ми на жи-
вот. Преди, когато излизах 
от нас за работни ангажи-
менти и се прибирах по но-
щите, понеже репетирахме 
или снимахме до късно, 
докато сега постоянно съм 
си вкъщи. Ани пък по цял 
ден е на компютъра, понеже 
ние работим заедно, така 
че ежедневието ни доста се 
промени и сме си предимно 
у нас. 

Но начинът да изразявам 
себе си чрез изкуството 
си остана същият. Не съм 
променял нищо. Това, което 
съм го правил като анализ 
последно в телевизията, а 
преди това в театъра и в ки-
ното, сега правя абсолютно 
същия анализ с всяко едно 
платно, преди да започна да 
го рисувам или по време на 
рисуването. Разсъждавам 
на определена тема и нами-
рам конфликт вътре в нея 
и персонажите, чрез които 
да изразя тази идея. При 
мен процесът си протича 
по абсолютно същия начин 
и особеността идва от това, 
което съм учил, и от това, 
което мога да използвам от 
наученото през живота. 

Васил Василев - Зуека: 24 май ни 
дава повод да сме горди българи

Празникът на буквите е именно този, 
който е пряко свързан с българщината 

и с това тази нация да не изчезне

Известният български актьор Васил 
Василев, известен със своя прякор Зуека, е 
роден през 1965 година в Сливен. Завършва 
ВИТИЗ „Кръстьо Сарафов“ в класа на 
проф. Илков през 1992 г.

Кариерата му преминава през един 
невероятен възход - от създаването на 
театър „КРЕДО’’ (1992), през предаване-
то „Ку-ку” и неговия „наследник” - „Кана-
лето”, както и участието му във филми 
и театрални постановки. Той също така 
е един от най-успешните водещи на „Гос-
подари на ефира” и на още няколко от 
най-гледаните телевизионни формати. 

Получава наградата „Икар“ на Съюза 

на артистите в България - Специална 
награда ИКАР за принос в популяри-
зирането на българското театрално 
изкуство по света (2008). На Стената 
на славата пред Театър 199 има пано с 
отпечатъците му.

От 2021 г. Васил Василев - Зуека е част 
от българската общност зад граница. 
Премества се в Испания, защото иска да 
живее в нормална държава. Обичаният 
български актьор отдели от своето време 
и даде специално интервю за вестник БГ 
БЕН, което ще публикуваме в два поредни 
броя, тъй като не искаме да съкращаваме 
нито ред от него. 

Снимки: Личен архив на 
Васил Василев - Зуека
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- Как определяте стила 
си на рисуване и коя от 
картините Ви е по-специ-
ална за Вас? 

- Всяка една от картините 
ми е специална за мен, оби-
чам си ги всичките. Разбира 
се, има и такива, които 
просто замазвам, защото 
преценявам, че няма нужда 
да стоят вкъщи, след като не 
се продават, и после директ-
но рисувам нови картини 
върху тях. Относно стила 
ми на рисуване - не бих 
могъл сам да дам някакво 
определение за това, но 
един мой приятел колега ми 
каза, че според него това е 
нов стил в изкуството и го 
определи като „Зуекизъм“. 
(Смее се.) 

- Всички ние усещаме 
света и хората по разли-
чен начин. Получавали ли 
сте странни поръчки за 
картини?

- О, да. Една от послед-
ните ми поръчки беше от 
Ню Йорк. Много специален 
случай - за една дама, която 
е загубила дъщеря си, ста-
нала жертва при стрелба 
в училище, и тя просто ме 
помоли да нарисувам нещо 
изключително трудно... И 
това е може би една от кар-
тините, които съм рисувал 
най-трудно, и естествено, 
никога няма да забравя. В 
общи линии, поръчката е 
нещо много особено, защо-
то този, който я поръчва, 
си представя едни неща, а 
художникът, естествено, 
си представя съвсем други 
неща, слава Богу. Аз, когато 
приемам поръчка, провеж-
дам един много дълъг раз-

говор, а не оставям нещата 
просто на писане. Искам да 
чуя човека, да обсъдим, да го 
усетя и да разбера нюансите 
на самата идея, която има, 
защото това са най-важните 
неща. Именно всичко това 
ме провокира след това да 
направя картината. 

- Спектакълът “Ние 
Българите”, който напра-
вихте с Влади Априлов, 
имаше успешни турнета в 
Европа, Канада и Америка. 
Какво си спомняте от сре-
щите Ви с българите там? 

- С “Ние Българите” има-
хме безумния късмет да сме 
първите, които след ковида 
тръгнахме да пътуваме по 
турнета. И всъщност Ве-
ликобритания беше мяс-
тото, на което направихме 
най-много представления 
- над 50. И благодарение на 
разговорите ми с българите 
преди и след спектаклите 
ми помогна някак да си на-
местя впечатленията от това 
какви хора живеят навън 
и въобще каква е връзката 
между българите в Бълга-
рия и извън нея. Направих 
си съответния извод, така 
наречената от мен пред-
ставителна извадка, че има 
всичко... Така е навсякъде в 
Европа. 

В Америка е малко по-раз-
лично, поради различния 
начин на живот, най-вече 
хората, които са повече от 
20 години там. Но топлина 
е думата, която свързва 
всички българи... Понеже с 
театъра съм имал възмож-
ността да обиколя почти 
цял свят, това ми даде по-
знания върху хората, които 
живеят навсякъде, и не само 

българи, но от всички наци-
оналности. Тези наблюде-
ния ме накараха да стигна до 
извода, че хората навсякъде 
сме едни и същи. Да, има 
разлика в манталитета, във 
възпитанието и в начина на 
живот, но като целеустреме-
ност и желания всички хора 
сме едни и същи навсякъде 
по света. Който е разбрал 
това, общува много лесно 
с всички, но който не го 
е разбрал, ще има големи 
проблеми, независимо къде 
живее. 

- Какво е за Вас 24 май? 
Осъзнаваме ли днес значе-
нието на този празник и 
на културата ни въобще?

- Този празник е много 
важен. Един от най-важните 

национални празници на 
България! За мен проблемът 
е с руската пропаганда, коя-
то толкова много години ни 
е мачкала и продължава да 
ни мачка, чиято цел е една-
единствена - да ни изличи, 
да ни смали, ако е възмож-
но, още повече... Руснаците 
просто са си такива.  

Но този празник е повод 
да сме горди българи, защо-
то не всички народи имат 
писменост. И дори само 
заради това ние трябва да 
се чувстваме горди, защото 
имаме много голяма ис-
тория. Да, били сме много 
години поробени, били сме 
два века под византийско 
робство, пет века под ос-
манско, но въпреки всичко 
ние сме съхранили по ня-
какъв начин българщината. 

А празникът на буквите е 
именно този, който е пряко 
свързан с българщината 
и с това тази нация да не 
изчезне, защото не е тайна, 
че българите сме на из-
чезване. Има много точна 
статистика, която показва, 
че има пет милиона бълга-
ри в родината и още други 
3 милиона българи по цял 
свят - общо осем милиона, и 
раждаемостта е отрицател-
на, което показва, че нещата 
не вървят в добра посока. 

Разбира се, има държави, 
които са с по-малко населе-
ние от България, но въпро-
сът е, че ние не сме като тях 
и това ме притеснява. Тези, 
които след Втората световна 
война са превзели властта 
под давлението на Русия, 
те просто съсипват всичко, 
изпиват интелигенцията, а в 
момента да се създава инте-
лигенция във време, когато 
самата власт не желае това, 
защото не й е изгодно, е ня-
как наистина много сложно 
и трудно. 

- Като родител кое е най-
важното за Вас, на което 
искате да научите малкия 
си син?

- О, на много неща. На 
всичко искам да го науча. 
Най-вече да обича хората. 
Защото, ако го науча на 
това, оттам нататък всичко 
е по-лесно. На мен ми е било 
много лесно в този живот, 
защото дори с най-големите 
си врагове, които съм имал, 
не съм се отнасял с любов 
към тях, но винаги съм се 
отнасял с разбиране, което 
е част от любовта. Именно 
това отваря врати, отваря 
сърца и ти прави живота 

по-смислен. 

- С кои галерии работите 
и ще имат ли възможност 
българите на Острова да 
видят Ваша изложба или 
спектакъл скоро и там? 

- В България работя ос-
новно с галерия U PARK 
в Пловдив, както и с Арт 
Галерия Le Papillon във Ва-
рна, и с още няколко други 
галерии в България. Под-
държам връзка и с галерия в 
Албир, едно съседно градче 
до това, в което живея, но 
имам контакти също така 
във Валенсия и Мадрид. 

Относно Острова, имахме 
разговор с няколко души, 
които ми предложиха да 
направя изложба и там, 
но както знаем, Велико-
британия вече не е част от 
Европейския съюз и нещата 
с пътуването и доставянето 
на картините са малко по-
сложни, но въпреки това 
обмисляме идеята. Светла 
Дионисиева ме покани, тя 
искаше да направим през 
март тази година изложба 
в Българския културен ин-
ститут в Лондон, но прос-
то няма как да го направя 
преди началото на другата 
година, защото засега съм 
доста ангажиран и усилено 
рисувам за предстоящата ми 
изложба в Мадрид, след кое-
то цяло лято ще рисувам за 
Виена, а през ноември месец 
ще направя изложба и в Ма-
йорка. Доста е сложно със 
самото пътуване, както и за 
товарене и разтоварване на 
картините, а самото пакети-
ране на платната отнема сед-
мици, но няма невъзможни 
неща. Така че догодина ни 
очаквайте и в Лондон. 

WWW.T I D E . CO

OPEN A BUSINESS
ACCOUNT WITH TIDE
Just use the code: DONAS

GET £40 ON US! SPEND £50 ON YOUR TIDE

CARD WITHIN THREE MONTHS OF OPENING

YOUR ACCOUNT*

*T&CS APPLY
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Във Великобритания вече 
сериозно обсъждат въз-
можностите за навлизане 
на изкуствения интелект в 
образователната система. 
Целта е да се спести ад-
министративна работа на 
учителите, а освободеното 
време да бъде използвано за 
ценни уроци за учениците. 

ще подобри ли 
изкуственият 

интелект британското 
образование?

На специална кръгла маса, 
домакинствана от британ-
ския вицепремиер Оливър 
Даудън и министъра на 
образованието Джилиан 
Кийгън, учители, профе-
сионалисти в областта на 
образованието и техноло-
гични компании разгледаха 
революционни технологии 
и начините за тяхното въ-
веждане в училищата. 

„Бързо напредващите 
технологии, включително 
AI, ще променят начина, по 
който живеем и работим. 
Ето защо ние се вслушваме 
в сектора и работим с него, 
за да разберем какво озна-
чават технологиите за об-
разованието, за да разберем 
как можем да се възползваме 
от предимствата на из-
куствения интелект в пол-
за на ученици и учители“, 
каза вицепремиерът Оливър 
Даудън. 

Той подчерта, че с правил-
ни мерки за безопасност и 
контрол Великобритания се 
нарежда в челните редици 
по отношение на безопас-
ността при използване на 
изкуствения интелект.

Трансформацията на 

системата трябва да 
се случва безопасно, 

поставяйки учениците 
на първо място

Образователният минис-
тър на Великобритания 
Джилиан Кийгън заяви, че 
трябва да се разберат него-
вите рискове и предизвика-
телства. Министър Кийгън 
допълни, че основната цел е 
чрез изкуствения интелект 
да се подобрят резултати на 
британските ученици. 

Изследване, проведено от 
Министерството на обра-
зованието през последната 
година, показа, че профе-
сионалистите в областта 
на образованието вече въз-
приемат възможностите, 
предлагани от тази ново-
възникваща технология. 
Една от възможностите е 
да се намали времето, ко-
ето учителите прекарват в 
административна работа, 
което ще им даде възмож-
ност да отделят повече за 

изнасяне на ценни уроци на 
учениците. 

Тази технология също 
има силата да адаптира 
образователните програ-
ми към учениците и бързо 
да повиши постиженията, 
като направи обучението 
по-индивидуализирано и 
достъпно и разкрива нови 
възможности. 

Британското образова-
телно министерство вече 
инвестира £2 милиона в Oak 
National Academy за създа-

ване на нови инструменти 
за обучение, използващи 
изкуствения интелект. Беше 
отчетен и фактът, че ино-
ваторите в образователния 
сектор вече използват гене-
ративен изкуствен интелект. 
Разгледани са и предизвика-
телствата при използването 
на тази нова технология и бе 
отчетена необходимостта 
от солидни доказателства 
за безопасното й използва-
не. Това включва необхо-
димостта да се определят 

стандарти, да се гарантира 
наличието на основна тех-
нологична инфраструктура 
и да се подкрепят образо-
вателните институции да 
си набавят необходимото 
оборудване, за да намалят 
рисковете от внедряването 
на нови технологии. 

Експертите са категорич-
ни, че трябва да се работи в 
посока безопасно трансфор-
миране на образованието, 
поставяйки учениците на 
първо място.

Изкуственият интелект скоро 
ще навлезе и в образованието

алБИОн

Използването на новите технологии може да съкрати 
административната работа на учителите

Снимка: bigstockphoto.com

Адвокатски 
услуги от 

всякакъв вид



БГ БЕН 3 май 2024 г.
Брой 5 (502), Година XXI 11първа пОмОщ

От д-р Елена колева

Лятото наближава и съ-
вети за защита от слънцето 
са изключително необходи-
ми за много хора, защото 
почти всички обичат слън-
цето и всички изкушения, 
които лятото предлага. Но 
е изключително важно да 
се предпазим от вредните 
ефекти на ултравиолетовите 
лъчи (UV). Двата вида UVB 
и UVA са опасни и могат да 
причинят рак на кожата. А 
ако сте на ваканция напри-
мер в Австралия, ефектът 

на UVC е вреден, също в 
резултат от ефекта на озо-
новата дупка. 

ракът на кожата е на 
5-о място сред най-

честите злокачествени 
заболявания

Колкото и да се радваме 
на слънцето и летните дни, 
не трябва да забравяме, 
че ракът на кожата е на 
5-о място сред най-честите 
злокачествени заболявания 
- след рака на белия дроб, 
гърдата, простатата и на 

дебелото черво. 
Тук е мястото да подчер-

таем, че повечето слънцеза-
щитни кремове ви защита-
ват срещу ултравиолетовите 
лъчи А и В, но в Австралия 
местните кремове включ-
ват и защита срещу UVC. 
Използването на кремовете 
предотвратяват развитието 
на рак на кожата. Предпаз-
ването от изгаряне особено 
на децата предотвратява ме-
ланома, който е най-агресив-
ният кожен рак, категорична 
е доктор Елена Колева.

Добрите слънцезащитни 
кремове се определят от 
защитата, която осъщест-
вяват, и от слънцезащитния 
фактор (SPF). SPF е цифра, 
която показва колко пъти 
се удължава времето, което 
е необходимо да се стигне до 
изгаряне. 

Д-р Колева обаче подчер-
тава, че UV защитата трябва 
да е през цялата година. Ху-
баво е да се използват SPF 30 
и нагоре. UVA защитата се 
изразява в звездички. Най-

добрите кремове са тези, ко-
ито имат 4 или 5 звездички. 
В лого кръг са отбелязани 
отгоре SPF цифрата, а отдолу 
звездичките.

слънчевите очила 
и шапките с широка 

периферия не 
са просто моден 

аксесоар, а още един 
начин за предпазване

Известната на Острова 
дерматоложка съветва да 
слагате слънцезащитните 
кремове 20-30 минути пре-
ди излизане навън и да се 
нанасят отново на всеки 2 
часа, ако сте навън. Това е 
необходимо да се прави и 
всеки път, когато кожата 
се намокри (например при 
плуване, потене и др.).

Необходимо е още да из-
ползвате шапки с широка 
периферия, слънчеви очила, 
светли дрехи с дълги ръкави 
и крачоли. Разбира се, за-
дължително е да стоите под 
сенките в обедните часове. 

Избягвайте излагането на 
слънце между 10 сутринта 
и 17 часа. Може да се ори-
ентирате и по UV index ин-
формацията, която лесно се 
открива и в айфоните. 

Д-р Колева предупрежда-
ва, че UV index над 3 е опасен 
от сериозни увреждания, 
затова при дни, в които той 
е налице, избягвайте да сте 
на открито в най-горещите 
часове.

Хората с висок риск от 
кожен рак, включително ра-
ботници на открито, както 
и тези с много светла кожа 
(изгарят лесно), пациен-
ти на имуносупресия и с 
трансплантирани органи, 
а също и заразените със 
СПИН, могат да използват 
и никотинамид (витамин 
В3). Дозата е 500 мг по два 
пъти на ден.

Когато страдате от екзема 
или чувствителна кожа, 
трябва да избирате минерал-
ни слънцезащитни кремове, 
които са повечето кремо-
ве за деца (Soltan, CeraVe, 

Anthelios - La Roche Posay).
Слънцезащитните кремо-

ве предотвратяват остаря-
ването на кожата, но също 
могат да предизвикат дефи-
цит на витамин Д, който е 
важен за предотвратяване 
на рак на кожата и развитие 
на автоимунни заболявания. 
Кожата е най-важният орган 
за произвеждането на вита-
мин Д, затова е достатъчно 
да се изложим на слънце 
само за 10 минути без слън-
цезащитни кремове. 

„Може да взимате допъл-
нително витамин Д и да 
си правите кръвни тесто-
ве един път годишно. А за 
дамите, които използват 
ретинол или ретиноиди за 
забавяне на стареенето на 
кожата, могат да продъл-
жат да ги използват, но ве-
чер. А през деня да прилагат 
слънцезащитни кремове с 
висок фактор. 

Опитах се да ви дам съве-
ти за лятото. И ви уверя-
вам, че можете да се насла-
дите на лятната ваканция, 
без да излагате здравето си 
на опасност“, каза пред БГ 
БЕН известната дермато-
ложка доктор Елена Колева. 

Остава да я послушаме и 
да се радваме на лятото!

Как да се пазим от слънцето и да се 
наслаждаваме на лятотоД-р Елена Колева е известен 

в Англия квалифициран меди-
цински консултант по дерма-
тология. Работи в системата 
на NHS повече от 10 години 
и е доказан професионалист.

Завършила е специалност 
„Вътрешни болести“ в Ме-
дицински университет - Со-
фия. През 2012 г. в Кардиф 
(UK) се квалифицира като 
дерматолог (MSc in Clinical 
Dermatology).

Част от нейната работа 
е да обучава и помага на начинаещите доктори, които 
навлизат в системата. Учебните сесии, публикациите 
в различни медицински издания и богатата практика в 
NHS и частните клиники са индикатор за един широ-
коспектърен професионален подход към всеки пациент.

Доктор Елена Колева даде специална консултация за 
читателите на рубриката „Първа помощ“ на вестник 
БГ БЕН, в която засягаме една много важна тема за лет-
ните месеци, а именно - как да се предпазим от слънцето.

Слънцезащитен крем, шапка и удобни дрехи ни 
спасяват от негативните последици, казва 

известната дерматоложка доктор Елена Колева 
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Селското с топанс тво 
представлява опасна ин-
дустрия във Великобри-
тания и според доклада 
на Изпълнителния орган 
за здраве и безопасност 
смъртните случаи във фер-
мите са нараснали с почти 
80%, превръщайки селско-
то стопанство в сектора 
с най-висок процент на 
смъртоносни наранявания 
на работниците от всич-
ки основни индустриални 
сектори. 

41 души са загинали при 
инциденти във ферми през 
последните 12 месеца, ко-
ето се равнява на почти 

един човек всяка седмица, 
убит по време на работа 
в селското стопанство на 
Обединеното кралство. 

В повечето случаи отго-
ворните за наемането на 
работници като самосто-
ятелно заети лица прене-
брегват всички необходими 
предпазни мерки за здраве 
и безопасност на труда и 
излагат работниците си на 
сериозни наранявания и 
заболявания. Това изобщо 
не е изненадващо, тъй като 
в повечето ситуации тези 
самостоятелно заети лица 
не се ползват с много от тру-
довите права, предоставени 

на постоянните работници. 
Често ние представлява-

ме такива клиенти и в по-
вечето случаи подкрепяме 
тезата, че нашите клиенти 
трябва да се считат за слу-
жители, независимо от това 
дали са регистрирани като 
самостоятелно заети лица с 
данъчни и национални оси-
гурителни цели, ако техните 
работни условия са същите 
като на тези лица, които ра-
ботят с трудов договор (те 
работят по договорен на-
чин, само за този бизнес, са 
под контрола на фермера/
работодателя и използват 
инструменти и материали, 

предоставени от фермера/
работодателя). 

Всяка година тази ста-
тистика отразява необхо-
димостта от напомняне на 
фермерите и работодате-
лите да се стремят да под-
държат добри стандарти 
за здраве и безопасност, 
тъй като това представля-
ва основно изискване за 
устойчив селскостопански 
бизнес. Оценките на риска 
трябва внимателно да ана-
лизират какво потенциално 
може да доведе до предпос-
тавки за инцидент, така че 
да могат да се вземат реше-
ния дали са взети достатъч-

но предпазни мерки, или 
трябва да се предприемат 
повече за защита на хората, 
доколкото това е „разумно 
възможно“. 

Много е важно те да взе-
мат предвид всяка потенци-
ална опасност и да са наяс-
но с това кой може да по-
страда - това могат да бъдат 
служителите, случайните 
работници, общественост-
та, изпълнителите и дори 
собственото им семейство. 
Обучението за използване 
на защитни мерки, като 
предпазители на машини, 
ЛПС и безопасни методи на 
работа, е жизненоважно, но 

през повечето време се пре-
небрегва от работодателя. 
Да пострада при инцидент 
на работа, може да бъде 
пагубно за пострадалия 
работник и за тези, които 
се грижат за някой със се-
риозна травма. 

За да говорите с на-
шите български юристи 
относно нараняването 
ви, моля, обадете се на 
Е ли д а  Д и м итр ов а  н а 
тел.:📞07843349633/  
02076818675, и Снежина 
Янкова - на📞07516 441448 
/ 020 7681 9013, или по-
пълнете онлайн формуляр 
и ние ще ви се обадим.

Самостоятелно заети лица с 
най-висок риск при инциденти 

в селското стопанство

Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”

OSB20050-0502 1700-BG-Ben 127x190mm FA.indd   1 02/06/2020   15:16
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Празничен 24 май и чествания, свързани с делото на 
братята Кирил и Методий, ще има и във Великобритания. 
Освен българските училища на Острова, които подготвят 
специални уроци и концерти за празника, и Български 
културен институт Лондон организира Месец на българ-
ската култура.  

„Уроците на Блага“ открива месеца на 
българската култура в Лондон

Първото събитие, с което ще се открие Месецът на бъл-
гарската култура, е прожекцията на филма „Уроците на 
Блага” на Стефан Командарев, който е българската номи-
нация за тазгодишните награди „Оскар”. Прожекцията ще 
бъде на 8 май в Ondaatje Theatre, Royal Geographical Society.

Специални гости на събитието ще са Стефан Команда-
рев и актрисата Ели Скорчева. В ролите ще видите още 
Герасим Георгиев, Розалия Абгарян, Иван Бърнев, Стефан 
Денолюбов, Ивайло Христов.

Блага е седемдесетгодишна, наскоро овдовяла бивша 
учителка и жена със строг морал. Когато е подлъгана от 
телефонни измамници да им даде парите, които е спестила 
за гроба на съпруга си, моралният й компас бавно започва 
да губи ориентир. Предишните филми на Стефан Команда-
рев систематично критикуват неблагоприятната социална 
ситуация в посткомунистическа България и „Уроците на 
Блага” не прави изключение. 

стефан Вълдобрев и „Обичайните 
заподозрени” ще разтърсят английската 

столица на 10 май
На 10 май Български културен институт Лондон органи-

зира концерт на Стефан Вълдобрев и една от най-забеле-
жителните български групи - „Обичайните заподозрени“. 
Той ще се проведе от 19 часа в Ondaatje Theatre, Royal 
Geographical Society, а място може да се запази тук. Това е 
формацията, с която емблематичният български актьор, 
певец, композитор и филмов режисьор записва култовите 
си албуми „Към”, „Обичам те, мила”, „Революция”, „10 ½”, 

„Светът е голям и спасение дебне отвсякъде”, „Пансион за 
кучета”, „Пропаганда, хромозоми, силикон”, „Жълт код”.

кристина Патрашкова представя книгата си 
„Въпреки всичко“

На 15 май е представянето на книгата „Въпреки всичко” 
на Кристина Патрашкова в галерия „София”, Български 
културен институт Лондон.

Тя е посветена на писателите и цензурата, за връзката 
на талантливите хора и властта. В книгата са публикувани 
истории от първо лице и интервюта с 16 писатели - Бого-
мил Райнов, Любомир Левчев, Йордан Радичков, Николай 
Хайтов, Тончо Жечев, Георги Джагаров, Радой Ралин, 
Марко Ганчев, Виктор Пасков, Христо Калчев, Христо Фо-
тев, Станислав Стратиев, Стефан Цанев, Миряна Башева, 

Петър Увалиев и Георги Мишев.
„Въпреки всичко“ се радва на огромен интерес веднага 

след появата си на пазара. Дни след отпечатването тя се 
нареди в топ 10 на най-продаваните заглавия на автори-
тетния книжен център „Гринуич“.

На 22 май Теодосий спасов ще гостува с 
концерт-спектакъл „Антарктически приказки”

Концерт-спектакълът „Антарктически приказки“ ще 
се състои на 22 май от 19:00 часа в Ondaatje Theatre, Royal 
Geographical Society. В него ще се включат виртуозът на 
кавала Теодосий Спасов и голямата българска актриса 
Бойка Велкова.

През 2020 г. по време на 28-ата експедиция до остров 
Ливингстън в Западна Антарктика един от най-известните 
посланици на българската култура по света - музикантът 
Теодосий Спасов, участва в създаването на уникален по 
рода си проект, след който беше реализиран и музикален 
албум „Антарктически приказки“. Заедно с китариста 
Християн Цвятков формират първия музикален дует, сви-
рил на Ледения континент, и са първите музиканти, които 
създават и записват музика там. Дни по-късно двамата 
изнасят концерт пред публика в антарктически води, на 
борда на испанския военен научноизследователски кораб 
„Есперидес”, плаващ в пролива на Брансфийлд.

Концерт-спектакълът, който ще видите в Лондон, е 
своеобразно продължение, което ще представи музика от 
едноименния албум „Антарктически приказки“, компози-
рана и записана на Ледения континент.

Пиесите в спектакъла са 12 и са композирани в сти-
листиката на джаз, фолклор и класическа музика. Част 
от заглавията на композициите са: „Танц с пингвини“, 
„Куцото куче“, „Вълчият залив“, „Да те чакам вечно мога 
аз“, „Тигрите на Дрейк“, „Жажда за свобода“, „Живеещият 
в камъни“ и други.          

В събитието ще вземат участие актрисата и режисьор 
Бойка Велкова, на която ще партнира актьорът Любомир 
Ковачев. Те ще изпълнят популярни класически приказки 
и стихове, които ще допринесат за пресъздаване на уни-
калната атмосфера на Ледения остров. Поезията, която ще 
звучи по време на спектакъла, ще включва произведения от 
различни епохи, а част от авторите, чиито текствове пуб-
ликата ще чуе, са: Жак Превер, Уилям Шекспир, Мирела 
Иванова, Валентина Радинска, Ханс Кристиан Андерсен, 
Фан Ган, Фридрих Хебел, Мевляна Руми, Стефан Цанев, 
Пабло Неруда и други.

Месец на българската 
култура в Лондон организира 
Български културен институт
През месец май ще има 
невероятни събития, 
свързани с родината

Снимки: bg.bcilondon.co.uk
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Бившият заместник-ми-
нистър на външните работи 
Тихомир Стойчев се очаква 
да смени Марин Райков на 
поста посланик на България 
във Великобритания. Той е 
утвърден български дипло-
мат, който е бил преди това 
извънреден и пълномощен 
посланик на Република Бъл-
гария в САЩ (в периода от 
2016 до 2022 г.).

Тихомир Стойчев е роден 
в Костенец, област София, 
през 1962 г. Завършва фи-
лософия и история във Фи-
лософския факултет на СУ 
„Св. Климент Охридски“. 
Доктор е по политически 
науки и история.

В периода 2012- 2016 г. 
посланик Стойчев е бил 
секретар на президента на 
Република България по 

въпросите на външната 
политика. От 2008 до 2011 
г. е заемал длъжността за-
местник-ръководител на 
българското посолство във 
Вашингтон, като от ноем-
ври 2009 до август 2010 г. 
е изпълнявал длъжността 
временно управляващ по-
солството.

В периода 2003-2007 г. е 
бил съветник по политиче-
ските и икономическите въ-
проси в посолството във Ва-
шингтон. През този период 
България се присъединява 
към НАТО и Европейския 
съюз. От 1996 до 2000 г. е 
бил трети секретар в Миси-
ята на Република България 
към ЕС в Брюксел, Белгия, 
когато страната ни започва 
процеса на подготовка за 
присъединяване към ЕС и 
стартира преговорите за 
членство. 

През този период е отго-
варял също за развитието на 
отношенията с Европейския 
парламент и за дейността на 
Съвместния парламентарен 
комитет България-ЕС.

В Министерството на 
външните работи г-н Стой-
чев е заемал следните по-
зиции: началник на отдел 
„Външни отношения на ЕС, 
бюджет и финансови ин-
струменти, международни 
икономически и финансови 
организации“, в Дирекция 
„ЕС“ (2007-2008); секретар 
на Под-комитет II „Вътре-
шен пазар“ в Дирекция 
„Европейска интеграция“ 
(2000-2003); Държавен екс-

перт в Дирекция „Евро-
пейска интеграция“ по въ-
просите на политическия 
диалог и сътрудничеството 
с ЕС в областта на Общата 
външна политика и по-
литиката за сигурност и 
Правосъдие и вътрешен 
ред (1994-1996). Отговарял е 
също и за сътрудничеството 
на България с ОИСР.

Посланик Стойчев е спе-
циализирал в Институ-
та на ООН за подготовка 
и изследвания, Ню Йорк 
(Програма „Международна 
търговска политика и кръ-
гът преговори от Доха“, 2005 
г.); Института за публична 
администрация, Дъблин, 

Ирландия (Програма „Уме-
ния за водене на преговори. 
Структурни фондове на ЕС“, 
2002 г.); Националното съ-
брание на Франция, Париж 
(Програма „Институции 
на френската демокрация“, 
1996 г.); Център за Евро-
пейски изследвания, Солун, 
Гърция (Програма за лиде-
ри от ЦИЕ, 1995 г.); Евро-
пейската комисия, Брюксел 

(Програма „Институции на 
ЕС. Механизъм за вземане 
на решения“, 1994 г.).

Награждаван е с Коман-
дорски кръст на Ордена 
за заслуги към Република 
Полша(2015 г.) и Възпоме-
нателен медал по случай 
100-годишнината от уста-
новяването на дипломати-
ческите  отношения между 
България и САЩ (2003 г.)

Тихомир Стойчев се очаква да бъде новият 
посланик на България във Великобритания

БГ БЕН

Централната избирател-
на комисия обяви местата 
за гласуване в чужбина за 
изборите 2 в 1. Секции ще 
бъдат разкрити в държа-
вите, където на произве-
дени до пет години преди 
изборния ден избори, е 
имало образувана поне една 
избирателна секция, в която 
са гласували не по-малко от 
100 избиратели.

Традиционно най-много 
места за гласуване ще има 
в Турция. На второ място 
е Обединеното кралство и 
Северна Ирландия, следват 
Германия, Испания и САЩ.

ЦИК обяви списък на 
местата извън страната 
за изборите за членове на 
Европейския парламент 
само в държавите членки на 
Европейския съюз. В предс-
рочните парламентарни 
избори могат да гласуват и 
български граждани, които 
пребивават в държави, ко-
ито не са членки на Съюза, 
включително и Великобри-
тания.

Местата за гласуване в 
Обединеното кралство са 
131. Най-много ще бъдат 
те в английската столица - 
общо 45.

Вестник БГ БЕН пуб-
ликува пълния списък на 

местата за гласуване във 
Великобритания, опре-
делен от Централната 
избирателна комисия: 

1. Абърдийн
2. Арма
3. Базилдън
4. Бедфорд
5. Бейзингстоук
6. Белфаст
7. Бирмингам
8. Бирмингам 2
9. БишъпсСтортфорд
10. БогнърРеджис
11. Борнмът
12. Бостън
13. Брайтън
14. Бристол
15. Бристол 2
16. Бърнли/Флийтууд
17. Бъртън ъпонТрент
18. Гилфорд
19. Глазгоу
20. Глостър
21. Дартфорд/Грейс, Есекс
22. Дънди
23. Единбург
24. Единбург 2
25. Екзитър
26. Енискилън
27. Ийстбърн
28. Имингъм
29. Ипсуич
30. Кардиф
31. Кеймбридж
32. Кеймбридж 2
33. Кент, Кентърбъри
34. Килкийл
35. Ковънтри
36. Ковънтри 2

37. Колчестър
38. Кроули
39. Крю
40. Ланкастър
41. Лестър
42. Ливърпул
43. Лийдс
44. Линкълн
45. Лондон (Баркинг 1)
46. Лондон (Баркинг 2)
47. Лондон (Баркинг 3)
48. Лондон (Баркинг 4)
49. Лондон (Барнет и Ен-

фийлд)

50. Лондон (Бромли)
51. Лондон (Гринуич 1)
52. Лондон (Гринуич 2)
53. Лондон (Ийлинг)
54. Лондон (Ийлинг 2)
55. Лондон (Ийлинг 3)
5 6 .  Лон д он  ( К а н а д а 

Уотър)
57. Лондон (Крикълууд, 

Голдърс Грийн, Принцес 
Парк)

58. Лондон (Кройдън)
59. Лондон (Лейтънстоун)
60. Лондон (Норбъри)

61. Лондон (Палмърс 
Грийн 1)

62. Лондон (Палмърс 
Грийн 2)

63. Лондон (Палмърс 
Грийн 3)

64. Лондон (Ричмъндъ-
понТемз)

65. Лондон (Сатън 1)
66. Лондон (Сатън 2)
67. Лондон (Стратфорд 1)
68. Лондон (Стратфорд 2)
69. Лондон (Стратфорд 3)
70. Лондон (Сърбитън 1)
71. Лондон (Сърбитън 2)
72. Лондон (Сърбитън, 

Толуърт)
73. Лондон (Тотнъм)
74. Лондон (Тотнъм 2)
75. Лондон (Уимбълдън 1)
76. Лондон (Уимбълдън 2)
77. Лондон (Уимбълдън 3)
78. Лондон (Уолтъмстоу )
79. Лондон (Уолтъмстоу/

СаутУудфорд )
80. Лондон (Уорчестър 

Парк) обединена с Лондон 
(Сърбитън, Кингстън)

81. Лондон (Ууд Грийн)
82. Лондон (Фелтъм)
83. Лондон (Финсбъри 

Парк)
84. Лондон (Хароу)
85. Лондон (Хаунслоу)
86. Лондон (Посолство 1)
87. Лондон (Посолство 2)
88. Лондон (Посолство 3)
89. Лондон (Посолство 4)
90. Лутън
91. Манчестър 1

92. Манчестър 2
93. Мейдстоун
94. Милтън Кийнс
95. Норич
96. Нотингам
97. Нюкасъл
98. Озуъстри
99. Оксфорд
100. Остров Ман, Дъглас
101. Питърбъро
102. Плимут
103. Портсмут
104. Престън
105.Пърт
106. Рединг
107. Рексъм
108. Ромфорд
109. Саутенд-он-сии
110. Саутхемптън
111. Саутхемптън 2
112. Стафорд
113. СтоуконТрент
114. Стърминстър Нютън
115. Суиндън
116. Телфорд
117. Тънбридж Уелс
118. Уестън Супер Мер
119. Уисбийч
120. Уорингтън
121. Уотфорд
122. Устър/Уочестър
123. Уулвърхамптън
124. Хемел-Хемпстед
125. Херефорд
126. Хъл
127. Чатъм
128. Чатъм 2
129. Челмсфорд
130. Честър
131. Шефилд

Централната избирателна комисия на България 
обяви местата за гласуване в чужбина

В Обединеното 
кралство те са 131, 

най-много са в Лондон

Той е изявен дипломат и 
бивш заместник-министър 

на външните работи

Снимка: БГ БЕН

Снимка: Архив на вестник БГ БЕН
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Първите грамофонни 
плочи са създадени около 
1870 г., малко по-късно са 
пуснати и първите плочи за 
потребителите, които вече 
са се слушали при честота 
на въртене 70 оборота в 
минута. 

Недостатъците на грамо-
фонните плочи са трудоем-
кото им производство, изис-
кването за високо качество 
на материала и спазването 
на технология на производ-
ство, трудното съхранение, 
малката продължителност 
на записа - около 25 мину-
ти, и големите им размери. 
Предимствата на плочите 
са издръжливостта, дългот-
райността при добро съх-
ранение, добри динамични 
характеристики, добра чес-
тотна лента на записа, при-
ближаваща се максимално 
до реалното звучене. През 
последните няколко години 
интересът към грамофонна-
та плоча се завръща поради 
най-реално възпроизвежда-
не на записания звук. Въз-
ражда се и производството 
на съвременни грамофони 
и грамофонни дози, които 
имат много по-добри качест-
ва и по-дълъг живот.

Алекс Щайнвайс (1917-
2011) е създателят на първа-
та художествено оформена 
обложка за грамофонна 
плоча, която той направил 
през 1940 г. за компани-
ята „Колумбия Рекърдс”. 
Работата му предизвиква 
истинска революция в про-
изводството и предлагането 
на грамофонни плочи на па-
зара. Този истински пионер 
на дизайна прави не само 
първите обложки, но оказва 
влияние и върху бъдещите 
си колеги. Пликът на Петия 
концерт за пиано от Лудвиг 
ван Бетовен, направен от 
Щайнвайс, силно е повлиял 

на обложката на плочата на 
„Пинк флойд” Dark Side Of 
The Moon.

Една от най-скъпите 
грамофонни плоча в света е 
сингълът “That’ll be the Day” 
на Джон Ленън, Маккартни 
и Харисън отпреди “Бий-
тълс”. Винилът от 1958 г. 
е единственият запис на 
групата The Quarrymen, 
която 2 години по-късно се 
прекръства на “Бийтълс”. 
Според каталожните оцен-
ки оригиналът на сингъла 
струва 100 000 паунда, но 
според специалистите при 
продажба на търг цената на 
плочата би достигнала 200 
000 паунда! Собственик на 
единственото автентично 
издание на “That’ll be the 
Day” е сър Пол Маккартни. 
Впоследствие той прави 
50 копия на записа за свои 
близки и приятели.

Отвъд Океана най-висо-
ко е оценен сингълът на 
Елвис Пресли “That’s All 
Right” от 1954 г., чиято ка-
таложна цена е 3500 паунда, 
но стойността му на търг 
би достигнала петцифрена 
сума в британската валута. 
Когато влиза в Sun Studio за 
записа на песента, Елвис е 
само 19-годишен, но изпъл-
нението му остава завинаги 
в историята на Рокендрола! 
Няма как да не споменем 
още албума на Джон Ленън 
и The Plastic Ono Band „You 
Know My Name (Look Up The 
Number)” от 1969 г., както 
и албума на Дейвид Бауи 
„Space Oddity” от 1969 г., 
а също и ветераните Pink 
Floyd с техния албум „The 
Endless River”. 

„The Freewheelin“ (1963) 
е вторият албум на Боб 
Дилън. Той бил коригиран 
малко преди да бъде пуснат 
на пазара и променените 
песни в него днес могат 

да струват хиляди долари. 
Досега са открити само ня-
колко от тези копия и една 
от плочите е продадена за 
35 000 долара. Снимката на 
Боб Дилън и тогавашната 
му приятелка Сузи Ротоло 
е една от малкото обложки 
от онова време, в които 
естественото държание е 
предпочетено пред тежкото 
позиране. В онзи период 
Дилън живее на Западна 
4-та улица 161 от 1962 до 
1964 г., място, по което мо-
жете да минете и днес.

„T h e  B e at l e s  ( Wh ite 
Album)“ (1968) - първо-
то копие от този албум на 
„Бийтълс”, което Клифърд 
Дж. Ямасаки купил през 
70-те години от изпълни-
телен продуцент от Capitol 
Records, било продадено 
през 2013 г. за 35 000 дола-
ра. Голяма част от песните 
в този албум са замислени 
по време на посещението 
на „Бийтълс” в индийския 
град Ришикеш през 1968 г., 
където членовете на групата 
практикуват йога под ръ-
ководството на Махариши 
Махеш Йоги. 

Албумът „Please Please 
Me“ (1963) на „Бийтълс” 
пък, на чиито първи ко-
пия надписът е със златни 
букви, бил продаден през 
2012 г. от Крис Колинс и 
сестра му Лиз Чембърс за 
12 000 паунда - рядко копие 

на този албум, подписан 
от четиримата членове на 
групата. Страхотния винил 
те получили  от покойния 
им баща, който се сдобил с 
албума по време на игра на 
карти преди в годината на 
неговото издаване.

„Diаmond Dogs“ (1974) - 
първоначалната версия на 
този албум на Дейвид Бауи 
била изтеглена от пазара, 
тъй като на обложката на 
плочата имало куче, чиито 
гениталии били видими. 
Разбира се, някои от слу-
жителите на звукозапис-
ната компания RCA били 
достатъчно умни, за да си 
запазят копие от първона-
чалната плоча, и през 2003 
г. именно такава плоча била 
продадена в eBay за 3550 
долара. След смъртта на 
Дейвид Бауи обаче цената 
на тези копия значително 
се повишава, а самият албум 
достига номер едно в музи-
калните класации.

„God Save the Queen“ 
(1977)  - преди издаването 
на този албум Sex Pistols 
подписали договор с A&M 
Records, но само шест дни 
след това той е разтрог-
нат заради поведението 
на членовете на групата. 
Звукозаписната компания 
обаче успяла да направи 25 
000 копия запис на техния 
хит „God Save the Queen” и 
тези плочи се продават на 

цена от 8600 долара брой-
ката. На Острова каталож-
ната стойност на плочата 
е около 7 хиляди лири, но 
на търг, проведен наскоро 
от интернет аукциона eBay, 
цената достигнала 12 хиля-
ди паунда.

„Spirit In The Night“ 
(1973) - Bruce Springsteen от-
разява с меланхолична 
неподправена романтика 
в песните си копнежа по 
любовта и красотата в чо-
вешките отношения, както 
и духовните ценности на 
живота. Такова усещане съз-
дава и „Spirit In The Night”. 
Колекционерът Джон Мар-
шал споделя в радиопреда-
ване, че първото копие на 
песента „Spirit In The Night” 
струва поне 5000 долара. 
Най-успешните албуми на 
Брус Спрингстийн - „Born 
to Run” и „Born in the U.S.A.”, 
го превръщат в един от най-
популярните изпълнители в 
Америка през 80-те години 
на миналия век. 

The Rol l ing Stones  - 
„Street Fighting Man“/„No 
Expectation“ (1968) - пър-
вият вариант на обложката, 
предназначен за амери-
канския пазар, представял 
черно-бяла фотография 
на полицейско насилие от 
бунтовете и протестите на 
Националната демокра-
тична конвенция в Чикаго, 
включително и снимката за 

„No Expectation side” с тема-
тика от полицейско насилие 
в Лос Анджелис. Записът е 
издаден на 31 август 1968 
г., само три дни след бунто-
вете и протестите в Чикаго, 
но звукозаписното студио 
решило, че обложката е 
прекалено противоречива, 
и изтеглило копията. В света 
са продадени около 12 от 
оригиналните плочи във 
варианта с обложката, като 
цената на една от тях била 
17 000 долара. 

Най-скъпата плоча в ис-
торията е издаденият в 
една-единствена бройка 
албум „Once Upon a Time 
in Shaolin” (2013) на амери-
канските класици на хип-
хопа Wu-Tang Clan. Албумът 
беше продаден на търг през 
2015 г. за сумата от 2 мили-
она долара! Парчетата от 
128-минутния диск могат 
да бъдат чути само в музеи 
и галерии, където ги пред-
ставят самите музиканти 
от Wu-Tang Clan. Албумът 
е в кутия от никел и сребро, 
изработена от британско-
мароканския майстор Яхей. 
Новият собственик на този 
уникат е директорът на 
фармацевтичната компания 
„Turing Pharmaceuticals“ - 
милионерът Мартин Шкре-
ли. Групата е поставила 
условие купувачът да не 
разгласява съдържанието на 
албума им в продължение 
на 88 години. 

Плочите, считани преди години за остарял фор-
мат, определено изживяват своя ренесанс. 

Ако слушането на музика е страхотно изживяване, 
то винилът я прави просто неустоима! Днес плочите 
са най-вече част от нечии колекции, а редките изда-
ния струват десетки хиляди. Това, което е било, ще 
бъде отново и нямаме предвид само модата, но и 
грамофонните плочи. В това издание на рок Арена 
Ви представяме любопитни факти за грамофонните 
плочи. 

На Арената днес:

Грамофонните плочи и тяхната съдба днес
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Антъни Хопкинс 
„И валсът 

продължава“... 
Всички знаем кой е Антъ-

ни Хопкинс - изключителен 
актьор, с редица награди, 
сред които и „Оскар” за 
най-добър актьор. Но може 
би някои от вас ще се изне-
надат да разберат, че освен 
в киното Сър Хопкинс се 
изявява и като композитор. 
Чрез уменията си по пиано 
през 1955 г. той кандидат-
ства за стипендия в Уелския 
колеж по музика и драма 
в Кардиф, където учи две 
години, а през 1961 г. е при-
ет в Кралската академия 
по романтично изкуство в 
Лондон.

 „И валсът продължава“ 
е музикално произведение, 
което Сър Антъни Хопкинс 
създава преди много го-
дини, вдъхновен от най-
добрите класици. Половин 
век по-късно носителят на 
„Оскар” решава да споде-
ли произведението си със 
света, обръщайки се към 
известния холандски цигу-
лар и диригент Андре Рийо, 
на когото искрено се възхи-
щава. Дали защото Хопкинс 
е така добър в писането на 
музика, както в киното, или 
защото Андре Рийо на свой 
ред е негов почитател, той 
се съгласява да го изпълни. 
В публиката за премиерата в 
Австрия чак от Лос Андже-
лис пристигат световната 
кинозвезда и съпругата му. 

За емоцията от преживя-
ното актьорът споделя в ин-
тервю за британска медия: 
„Аз съм голям почитател на 
Андре Рийо в продължение 
на години. Той е страхотен 
музикант. Съпругата ми 
и аз имахме една мечта - 
да се срещнем с него един 
ден, така че аз му изпратих 
малко от музиката, която 
съм писал. Това е сбъдната 
мечта за мен, че Андре я из-
пълнява със своя оркестър. 
Аз съм напълно шокиран 
от резултата. Това е дори 
повече, отколкото очаквах!”. 

Изгубените 
племена... 

„Before They Pass Away’“ 
- книгата на британския 

фотограф Jimmy Nelson е 
една уникална колекция от 
изящно заснет материал за 
световната племенна култу-
ра. В нея авторът докумен-
тира членове на около 35 
застрашени местни култури 
по целия свят. 

Той пътува от Чукотка до 
Папуа Нова Гвинея, за три 
години и половина преми-
нава през 44 държави, за да 
се срещне с представители 
на различни племена, за 
някои от които се знае, че са 
почти изгубени. Епичните 
му портрети представят 
тези достойни наследници 
на благородни и вековни 
традиции в горд дух, засне-
майки целия им блясък в 
уникално визуално прежи-
вяване.

Нелсън смята, че чистота-
та на човечеството същест-
вува и тя е там в планините, 
ледените полета, джунглата, 
покрай реките и в долини-
те. Изключителен оглед в 
емоционалните и духов-
ните ценности в живота 

на последните племена на 
земята. Знак на почит към 
различните племенни кул-
тури по света. 

В интервю за Fox News 
фотографът споделя: „Това, 
което аз се опитвам да кажа, 
е, че тези хора имат нещо, 
от което ние всички мо-
жем да се учим”. Работата 
на Нелсън е напомняне 
за дълбокото минало на 
човечеството в един бързо 
изчезващ свят... Изгубените 
племена с техните традиции 
и култури. Очарователни и 
древни, всички те са ценен 
исторически източник на 
документация за поколения 
напред! 

Джокондата често 
става повод за 

дискусии
Известната картина на 

Леонардо да Винчи „Мона 
Лиза“ често става повод 
за дискусии. Сега учените 
твърдят, че са разкрили част 
от загадката на една от най-
известните в света творби в 

сферата на изобразителното 
изкуство.

Италианските експерти са 
категорични, че са разкрили 
къде се намира пейзажът, на 
фона на който е изобразена 
красивата дама със зага-
дъчната усмивка. Според 
тях това е част от област 
Монтефелтро (Montefeltro), 
разположена в Централна 
Италия. Любопитното от-
критие се дължи на Оливия 
Неши (Olivia Nesci), гео-
морфолог от университета 
Урбино, и Розета Борчия 
(Rosetta Borchia), художник 
и фотограф. Изучавайки 
местността, те установили, 
че реките, езерата и горите, 
които виждат, съвпадат 
до голяма степен с тези, 
изобразени на известната 
картина на Да Винчи. Иде-
ята, че пейзажът е част от 
тази географска област, 
потвърждава една от тео-
риите за самоличността на 

Мона Лиза.
Според нея художникът е 

изобразил Пацифика Бран-
дани (Pacifica Brandani), 
омъжена дама, която била 
любовница на Джулиано 
Медичи, заточена в херцог-
ство Умбрия, намиращо се 
именно в Монтефелтро. 
Тази теория принадлежи на 
италианския историк Ро-
берто Запери. В своя книга 
той разказва, че Бранда-
ни умряла скоро след като 
родила незаконен син на 
херцога, и малко след това 
Медичи поръчал да бъде на-
рисуван неин портрет. Тази 
теория няма нищо общо с 
твърдението в публикувана-
та през 1550 г. биография на 
Леонардо от Джорджо Ва-
зари, в която се казва, че за 
модел на великия художник 
е послужила съпругата на 
търговец на коприна - Лиза 
Джерардини, родена през 
1479 година.

За контакти с Rock Arena: тел.: 078 31 322 510, e-mail: rock_arena@abv.bg | website: www.rockarena.co.uk

Минутки за забавление с 
някои интересни факти...

редактор: Антоанета Петрова

според предразсъдъ-
ците културните актив-
ности са бреме, което 
обществото е принуде-
но да понася едва ли 
не по силата на съмни-
телна инерция. В дейст-
вителност обаче добре 
организираните ивенти 
могат да носят обмяна 
на културни ценности и 
незабравими емоции. 
Днес ще ви предоставим 
минутки за забавление с 
някои интересни музи-
кални и артфакти.

Снимка: YouTube
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БГ БЕН

- Госпожо Трифонова, 
при изключителен инте-
рес премина четвърто-
то издание на пролетния 
фестивал „Над дъгата“, 
организиран от Rosi piano 
school - Лондон, в парт-
ньорство с българската 
фондация „Огънят на Ор-
фей”. Преди да поговорим 
за този фестивал, бързам 
да Ви попитам какво е да 
се прави българска култура 
на Острова? 

- Първо, бих искала да 
приветствам всички чи-
татели на БГ БЕН и да ви 
благодаря за възможността 
да поговорим за фестивала 
„Над дъгата“ и за българ-
ската култура на Острова 
в навечерието на 24 май. 
Там, където има българи, 
я има и българската духов-
ност и култура, но заради 
условията, които имаме, 
понякога е по-трудно да 
направим нещо в тази по-
сока, отколкото в България. 
От друга страна, Лондон е 
център на много световни 
култури и тук всеки цени 
своята култура и на другите. 
Не само това, но и фактът, 
че Великобритания като 
страна винаги подкрепя 
различните общности и ни 
дава свободата да се съби-
раме и поддържаме нашата 
култура и традиции. 

- В навечерието на 24 
май кои са днес съвре-
менните будители? И 
можем ли да смятаме, 
че голяма част от тях са 
именно българите зад 
граница, които отделят 
време, енергия, знания и 
лични средства, за да по-
пуляризират българската 
култура сред сънародни-
ците ни там?

- Напълно подкрепям 
идеята, че по-голямата част 
от съвременните будители 
са именно българите зад 
граница. Любовта към Бъл-
гария на тези българите е 
много по-осъзната, защото 
са далеч от родината си. 

Съвременни будители в 
Англия днес са учителите 
в българските училища, 
ръководителите на много-

бройните танцови състави 
и народни хорове, орга-
низаторите на български 
събития. Това са хора, които 
пазят българския дух и съ-
буждат в децата ни любов 
към българския език, към 
българските песни, танци и 
обичаи. Делата на тези хора 
са велики и заслужват по-
клон, защото, знаете ли, че 
понякога те от нищо правят 
нещо. Имам честта да позна-
вам много от тези достойни 
българи и разбира се, дори 

да работя с някои от тях. 

- Лично Вие защо ре-
шихте да се занимавате 
с българска култура на 
Острова? Какво Ви дава 
работата с българските 
деца в Лондон?

- Моята работа с българ-
ските деца в Лондон започва 
още като учител в Българ-
ското училище „Боян Мага“ 
през 2011-а, в което работих 
8 години. След това по сте-

чение на обстоятелствата 
повечето ми ученици по 
пиано са българчета, заради 
средата, в която бях. За мое 
щастие, и до ден днешен 90% 
от учениците ми са българ-
чета. Някои от тях уча не 
само на пиано и пеене, но 
напоследък, заради участи-
ята ни в български събития, 
учим и народни песни, кое-
то много им харесва. Аз не 
съм решила да се занимавам 
с българска култура, просто 
следвам децата и техните 
нужди. Те са тези, които ме 
движат. 

- В четвъртото издание 
на пролетния фестивал 
„Над дъгата“ се включиха 
над 350 деца от Великобри-
тания, България, Мароко, 
Холандия, Германия, Нор-
вегия, Испания, Полша и 
Уганда. На какво се дължи 
този изключителен успех?

- Успехът на тазгодиш-
ното четвърто издание е 
комплексен. На първо мяс-
то, опитът, който имаме от 
предишни години, и все по-
големият брой участници, 
проявили интерес към фес-
тивала. Някои деца участват 
вече за четвърта поредна 
година. На второ място, 
популяризирането на фес-
тивала в българска група на 
музикални педагози в соци-
алните мрежи доведе също 
до интерес и участие на деца 
от България. В тази група 
членуват и много други бъл-
гарски преподаватели като 

БългарскИ талантИ на ОстрОва

Повечето от съвременните 
будители днес са зад граница

Снимките са 
предоставени от 
Rosi piano school - 
Лондон

Сред тях са учителите в българските училища, 
ръководителите на танцови състави и на 
хоровите формации във Великобритания

При изключителен успех 
премина четвъртото изда-
ние на пролетния фестивал 
„Над дъгата“, организиран 
от Rosi piano school - Лон-
дон, с любезното партньор-
ство на фондация „Огънят 
на Орфей” и с финансовата 
подкрепа на Art Council 
England.

В Месеца на българската 
култура ще Ви разкажем 
повече за вълненията на 
младите таланти, тех-
ните учители и какво е да 
се предават българските 
традиции и изкуство във 
Великобритания. 

Избрахме за всичко това 
да поговорим с Росица Ки-

танова-Трифонова, която е 
създател на Rosipianoschool 
в Лондон. Нейните ученици, 
които се обучават на пиа-
но, поп пеене и теория на 
музиката, печелят призови 
места в много конкурси. 

Росица Китанова-Трифо-
нова е родена в Ловеч. През 
2001 година завършва Сред-
но училище „П. Пипков“ с 
разширено изучаване на 
музика, а през 2005-а - и 
Академията за музикално, 
танцово и изобразително 
изкуство в Пловдив. От 
2010 г. живее със семейство-
то си в Лондон.

Росица Китанова-Три-
фонова създава школата 
си през 2015 г., но доказва, 
че мечтите й са големи. В 
началото на пандемичната 
2021 година, когато хората 
на изкуството бяха за-
творени по домовете си, се 
ражда идеята за виртуален 
пролетен фестивал. Целта 
е да се мотивират младите 
музиканти, независимо от 
условията.
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мен, които живеят извън 
България. И накрая, но бих 
казала много важен момент 
за успеха на фестивала тази 
година е 90-процентовата 
ни финансова подкрепа от 
Art Council England. Благо-
дарение на това тази година 
успяхме да си позволим да 
наемем по-голяма зала и 
имахме възможността да 
реализираме всички наши 
красиви идеи. 

- Кои бяха най-малките 
деца, които участваха в 
този фестивал?

- Най-малките ни учас-
тници бяха Мартина, на 4 
години, от Димитровград 
и Теодор, на 5 години, от 
с. Труд, Пловдивско, които 
участваха с народно пеене 
в категория „Фолклорна/
Традиционна музика”. Тук 
искам да добавя, че в следва-
щото издание на фестивала 
„Над дъгата“ бихме искали 
да поканим за участие пове-
че деца, които изпълняват 
фолклорна музика от дру-
ги страни като Румъния, 
Полша, Турция, Гърция, 
Шотландия, Африка, Китай 
и други.

- Увеличава ли се инте-
ресът на българските деца 
в Лондон към българското 
музикално изкуство, ако 
съдим по резултатите на 
този фестивал?

- Интересът към фестива-
ла не само сред българчетата 
се дължи най-вече на това, 
че събитието е безплатно 
и достъпно за всички учас-
тници. Лично аз бях пока-
нила за участие учениците 
на всички мои български 
колежки, които познавам, 
в Лондон и се радвам, че 
всички се включиха с удо-
волствие. С радост споде-
ляме, че получихме много 
позитивна обратна връзка, 
което ни мотивира да про-

дължим с нашата мисия да 
носим радост на участници, 
учители и родители. Поради 
големия интерес, през 2025 
г. фестивалът в Лондон ще 
се проведе в два дни - на 22 
и 23 март. 

- Основната цел на „Над 
дъгата“ е да вдъхновява 
децата и техните учители, а 
конкурсното начало остава 
на по-заден план. Смятате 
ли, че това е печеливша 
стратегия, която дава по-
добри резултати по отно-
шение на приобщаването 
на подрастващите към 
музиката?

- Да, напълно подкрепяме 
тази стратегия, затова „Над 
дъгата“ е бил и ще бъде 
фестивал с неконкурсен 
характер. Трудът на децата 
и учителите трябва да бъде 
възнаграден, всеки един от 
тях да се чувства специален 
и удовлетворен. Целта ни 
е да организираме истин-
ски празник на музиката и 
всички да почувстват това 
празнично настроение. 

- Естествено, като на все-
ки фестивал най-вълнува-
щата част са изпълненията 

на живо. Колко деца и от 
кои държави се включиха 
в концерта на живо?

- В концерта на живо на 
23 март в Лондон участваха 
75 деца от Великобритания, 
България и Мароко. Имахме 
повече желаещи участници 
в живия концерт, но за съ-
жаление, нашият капацитет 
беше 75 деца, заради часо-
вете на наетата залата и по 
предварително планувания 
проект, с който сме канди-
датствали за финансиране 
към Art Council England. 

- Имахте ли повече учас-
тници тази година от Бъл-
гария?

- Да, тази година имаше 
изключително голям инте-
рес към живия концерт в 
Лондон от участниците ни 
от България. В него участ-
ваха млади музиканти от 
Пловдив, София, Бургас, 
Велико Търново и Шумен. 

- Можем ли да кажем, 
че фестивалът „Над дъга-
та“ вече се утвърди като 
своеобразен мост между 
българските деца в Лондон 
и България? 

- Наша участничка от 
Пловдив - Тина-Летисиа, 
записа за нас видео със 
свои впечатления от живия 
концерт в Лондон на 23 
март. В него тя казва: „За 
мен фестивалът „Над дъ-
гата“ беше страхотно пре-
живяване, намерих нови 
приятели и завинаги ще 
запазя този красив спо-
мен. Надявам се догодина 
отново да участвам“. Има 
други деца, които за трета 
поредна година идват от 
България специално за-
ради живия концерт. Мо-
ите ученици, които също 
участват от самото създа-
ване на фестивала, казват: 
„Ние израстваме заедно“. 

- Как се стигна до вирту-
алното участие на децата 
от Уганда? С какви изпъл-
нения се представиха те?

- Следя от години децата 
от Уганда в социалните 
мрежи, защото бях мно-
го впечатлена от техните 
изпълнения на български 
народни песни и хора. Раз-
бира се, зад всичко това 
стои един голям бълга-
рин - Даниел Делибашев, 
директор на Dulo Primary 

school в Уганда и създател 
на фондация „Усмивка за 
Африка“. Свързах се с него 
и ги поканих да участват 
във виртуалния концерт 
на фестивала в категория 
„Фолклорна/Традицион-
на музика”. Те изпълниха 
угандска предженитбена 
традиционна песен и танц. 

- Подготвяте ли вече пе-
тото издание на фестивала 
„Над дъгата“?

- Да, вече имаме нови 
идеи и започваме още от-

сега да работим върху тях, 
за да стигнем до още повече 
млади таланти. Залата Sir 
James Hawkey hall вече е 
резервирана за 22 и 23 март 
2025 г. 

- Какво е да си учител 
днес, в тези предизвика-
телни времена за образо-
ванието?

- Да си учител в днешно 
време, си е предизвикател-
ство, защото децата са мно-
го будни и осъзнати и ако 
един учител не е на тяхната 
вибрация, то той е загубил 
учениците си. Всички стари 
методи и подходи вече не 
са актуални. Ние, учите-
лите, всеки ден се учим от 
нашите ученици и следваме 
техните нужди. Да си учи-
тел в днешно време, е да си 
гъвкав и креативен. 

- Какво ще пожелаете на 
нашите читатели по повод 
най-българския празник - 
24 май?

- По повод 24 май желая 
на читателите на БГ БЕН 
много светли и мирни дни. 
Все по-често да вървят към 
себе си и да се връщат към 
корените си с любов към 
родния език и култура.

БългарскИ талантИ на ОстрОва

10 Forest Road E17 6JJ tel. 020 850 908 57

7 Wordsworth Parade N8 0SJ tel. 020 888 134 90

166 The Grove E15 1NS tel. 074 46 054 880

177 Tooting High Str. SW17 0SZ tel. 020 876 757 60

46 Longbridge Road IG11 8RT tel. 078 86 185 106 

Любими български закуски 
и баници

Боза, айран и много други

Работим и по заявка 
на клиента

Приемаме поръчки за вити баници, погачи и питки
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Беше ведра майска утрин, 
когато Вазов се застяга за 
поредното си пътешествие. 
Този път то беше наблизо 
и обещаваше да е доста ли-
рично. На предложението 
да го придружи, професор 
Шишманов, който вече се 
бе завърнал в България, 
намери повод да откаже. 
Може би присъствието на 
семейство Елмазови го въз-
пря, но в последния момент 
и съпругът отказа екстрем-
ната разходка, така че Иван 
и Евгения тръгнаха сами 
към пазвите на Витоша. До 
Боянската черква пътуваха 
с файтон. Оттам поеха по 
стръмните улички пеша. 
Наоколо всичко пъстрееше. 
Евгения му обясняваше на 
кое цвете как му викат, но 
Вазов беше като унесен, не 
вникваше в думите й, гласът 
и звуците го галеха. Той от 
време на време откъсваше 
стръкче детелина, разглеж-
даше го и го захвърляше, за 
да посегне  към друго. Два-
мата бяха въодушевени не 
само поради възможността 
за уединение. Радваше ги 
бягството от шума и суета-
та на София, от скуката и 
предвзетостта. Те вдишваха 
с пълни гърди познатото 
спокойствие на природата, 
то ги освежаваше и обсеб-
ваше. Въздухът бе гъст, 
ароматен, замайваше гла-
вите. Упоени, им идваше да 
запеят. Поетичните души 
намираха възвишеност в 
хармонията на багри и уха-
ния. 

- Може би България затуй 
ме обича, че и аз страстно я 
обичам. Другите български 
поети и писатели не се въз-
хищават така като мене от 
природата. 

И той задекламира:
Природо, твойто чудодей-

ство знам: 
допра ли се до теб като 

Антея, 

аз пак крила добивам и 
младея!

- Изключение е само Але-
ко Константинов. Третият 
е царят, който един ден ми 
каза: Само Вие и аз обичаме 
красотите на България!.

Хладната утроба на гора-
та ги погълна. Цвъртенето 
на щурците придаваше по-
голяма осезаемост на уеди-
нението им. Колко странно 
бе това присъствие на два-
ма, официално необвърза-
ни, които се движеха плътно 
един до друг!

Заизкачваха се нагоре 
по тясна пътека. От две-
те страни гъсти шубраци 
пременени в нов листак 
притискаха вървишката. 
Камъни се търкаляха под 
нозете им, а те се възземаха 
и възземаха към небето. Ев-
гения, с хваната на опашка 
коса, бе облечена спортно: 
с яке, обрано скроена пола, 
а на краката имаше леки 
обувки без токчета. Въпре-
ки това женските й дрехи 
не бяха най-подходящи за 
тези непристъпни кътчета 
на планината. 

- Дълъг е пътят на оня, 
който пътува сам… - под-
хвърли поетът. 

Край тях шумеше Боян-
ската река. На север гледка-
та ставаше все по-широка. В 
ниското се разстилаше Со-
фийското поле. Ослепител-
но проблясваха куполите на 
„Александър Невски”. Беше 
красиво и потайно. Отгоре 
всичко се виждаше смалено 
и се затвърждаваше цялото 
нищожество на лъжата и 
измамния реален свят.

Пътят стана все по-върл 
и сипкав, принуждаваше ги 
често да отдъхват. 

- По плътта ми вече личат 
тайните белези на време-
то. Трябва повече да ходя, 
повече да спя… - Вазов не 
беше приказлив и намираше 
изкачването уморително. 

Въпреки това бе в добро 
разположение на духа. 

Спираха, а вятърът ги 
облъхна. Беше копринен. 
Устните им се докоснаха. 
Нежна топлина се разля по 
телата им. И само толкова!

Мълчаливецът изведнъж 
се отприщи и заговори:

- Докато бях в Пловдив, се 
запознах с един французин. 
Господин Де Марти. Мил 
човек, твърде словоохот-
лив. Той ми говореше на 
своя бърз, особен парижки 
изказ: Да си призная, дра-
ги мой, ние, французите, 
имаме един грях: малко 
познаваме другите народи. 
Аз в Париж бях, както и 
всичките ми еднородници, 
елинофил. Аз знаех, че Тра-
кия е изключително гръцка, 
понеже тъй ни осветляваха 
гръцките вестници и писа-
тели: мислехме българите 
полуварвари - пак по тези 
причини. Какво заблужде-
ние! Трябваше френският 
представител на Берлин-
ския конгрес господин Ва-
гингтон, който ми е малко 
роднина, да дойде да пожи-
вее тук, за да види тая земя 
гръцка ли е и варварска ли е! 
Тук всеки просветен бълга-
рин говори французки… - И 
Вазов добави. - Каза ми, че 
му е писал…  

Заслепен от слънцето, той 
сложи длан над очите си, за 
да се полюбува на простора:

- Какъв лазур!
- По-добре да гледаш към 

небето, отколкото да живе-
еш там... - Евгения намек-
ваше за постоянните му 
оплаквания, че здравето му 
изневерява, че вече с единия 
крак е в гроба.

Опасният преход, макар и 
кратък (който заедно с по-
чивките им отне около два 
часа) отново ги засмука. Ва-
зов пусна Евгения пред себе 
си и продължи разказа си:

- Обичах да дружа с тоя 

френец: едно за неговото 
съчувствено отношение 
към отечеството ни, а дру-
го - за да приказвам с него 
на французки. Като всеки 
просветен българин аз вече 
го знаех. Обичах френския 
език, звучен, хармоничен, 
лесен за нас, заради богатата 
литература, в която френ-
ският гений бе се проявил 
във всичкото си богатство 
и сила, подчинил на неот-
разимото си очарование 
останалите народи…

След тези думи той мина 
отпред, поведе я, като за-
почна да говори през рамо:

- Направихме с господин 
Де Марти кратко пътешест-
вие до Стремската долина. 
Той беше възхитен, когато 
превалихме Средна гора и 
пред нас се лъсна с всичката 
си красота и великолепие 
долината, заградена от север 
от величавата поднебесна 
верига на Стара планина. -  
Вазов замълча, за да смачка 
един комар на врата си, 
после проследи полета на 
някаква птица. - Ентусиаст, 
какъвто беше френецът, той 
изпляска с ръце и извика: О, 
това е рай! А аз му отвърнах 
насмешливо: Да, рай, но тоя 
рай вие, европейците, го 
оставихте под сянката на 
султана. Де Марти призна: 
Ние чрез нашето неведе-
ние сторихме това, а вие 
чрез вашата енергия, труд 
и патриотизъм спечелихте 
навеки тоя рай за себе си.

Зеленината пълнеше очи-
те, а думите - душата. Над 
тях се простираше голямо, 
топло, нежно небе, с про-
летни облачета. Пухкави и 
леко накъдрени от ветро-
вете. Вазов се обърна, за да 
види дали не е изостанала и 
слуша ли го.

Клон беше паднал на вър-
вишката, Иван го отстрани 
и отново заговори:

- Заведох френеца и до 
моя роден градец Сопот. 
Той беше още в развалините 
си, но будните му жители, 
съвзели се вече от башибо-
зушките погроми през 1877 
година, бяха се запретнали 
за работа: поправяха къщя-
та си, работеха с усърдия 
нивята и лозята, а позакъ-
снелите тая пролет розови 
градини, обгърнали като 
цветен пояс града, изпущаха 
благоуханията си и пълнеха 
с тях въздуха. Пък огненият 
връшник като сега весело 
и благодатно грееше над 
земята, осветлявана вече и 
от слънцето на свободата.

Ходенето бе истинско мъ-
чение за краката и гърба на 
Вазов, а уж бе по-държелив 
и по-корав от младите, но и 
дума не можеше да става за 

отказване…
Накрая дочуха шума на 

водопада. Двете плитки на 
струите се проточиха пред 
очите им, устремени към 
пенливия вир. Водопадът 
изглеждаше като жив. Во-
дните струи с грохот се раз-
биваха в ниското и пръски 
летяха на всички страни. Те 
бяха като прозирни ресни. 
Имаше легенда, че това е 
преобразена жена, а ресните 
са косите й - зъберите ги 
сресваха. 

„Каква грация има в оф-
ормянето на тази прическа 
- помисли си Евгения. - В 
такъв ден и сред тия преле-
сти на човек му се иска да се 
фотографира.”

Боботене, гръм, трясък - 
този шум с нищо не може 
да се изрази. Несъкрушима 
грамада. Има нещо неземно, 
величествено, апокалип-
тично във водната стихия, 
напомняща за вечността. 
Преди стотици години на-
вярно и жителите на Сер-
дика така са се любували 
и тръпнели пред този при-
роден феномен. Сякаш са 
били изправени пред гнева 
на водно чудовище, вплело 
в силата си блестящи струи 
разтопено сребро, пяна, 
пръски и искри. Наоколо 
се стелеше лека мъглица, 
подобно на лятна мараня, и 
оросяваше близкия скат и 
растителността. По лицата 
им полепна воден прах. 
Благоговееха. На слънчеви-
те лъчи, през ресниците на 
възхитените им очи се изви 
разноцветна дъга и затре-
птя. Сияеше, пленяваше. А 
от скалните пукнатини се 
подаваха папрати и здравец, 
надничаха теменуги…

Надмогвайки шума, поет-
ът сподели:

- Потънал съм в наслаж-
дение от тоя стихиен и гръ-
мовит благодат. Съкруши-
телно, велико чувство! Гьоте 
бе казал, че има поезия в 
шума на вълните. Да, но 
тук падащата вода обхва-
ща цялото ти същество, 
прониква в теб. Тоя водо-
пад ти се струва, че иде от 
възбог, от висините, облива 
цяла Витоша, носи със себе 
си слънце и синева. Чини 
ми се, че никое природно 
зрелище не действа тъй 
потресно на чувствата. Аз 
съм се любувал и на други 
два големи водопада: на 
Сучурумския при Карлово и 
на Костенецкия, но този най 
поразява въображението. 
Каква красота имаме пред 
самата столица и как малко 
й се радваме…

В този момент в съзна-
нието му изникна Сопот. 
Пълните с живот старо-

планински била, близки-
ят водопад, вярно много 
по-малък и не така вну-
шителен. Нещо древно и 
езическо се раздвижи в ума 
му и едва укротено буйство 
се надигна в кръвта, разля 
се на топли вълни. Именно 
това беше да си свободен - 
тази издигнатост над света, 
тази близост до слънцето 
и небето. Разтвори ръце. 
Искаше му се да прегърне 
живота с неговите тегоби и 
несъвършенства, с неговата 
красота.

Отдолу се зададоха двама 
английски офицери. Щом 
се приближиха, те попита-
ха на развален френски за 
пътя към Черни връх. От 
разговора Вазов разбра, 
че единият е от Северна 
Шотландия, а другият - с 
по-аристократичното лице, 
бе от остров Уайт. Те бяха 
пленени от прелестите на 
България. 

Вазов знаеше, че обик-
новено англичаните са по-
надменни и надути хора, но 
тези се оказаха общителни 
и разговорливи. От дума 
на дума той разбра, че те са 
възхитени от сънародни-
ците му. 

- А ни бяха внушили, че 
сте едва ли не човекоядци - 
сподели единият. 

- Гърците ви представят 
за такива - добави аристо-
кратът, - но ние се убедихме, 
че наследниците на елините 
са… - и той им прикачи една 
оскърбителна дума, която 
някога Байрон бе употребил 
по отношение на тях.

Другият добави, че бъл-
гаринът е и храбър войник. 
Той се бе сражавал при Дой-
ран и според него тази побе-
да за България бе une grande 
gloire, защото синовете й са 
се били като лъвове и, по 
собственото му признание, 
там бяха погинали над десет 
хиляди англичани и гърци. 
За щастие, чужденците още 
не знаеха за доброполския 
провал. Но да чуеш чисто-
сърдечни хвалби от непри-
ятеля, бе не само откро-
вение, което предизвиква 
самочувствие. Как да им 
каже, че брат му Владимир 
бе в основата на паметната 
победа като командващ 9-а 
Плевенска дивизия!? И бе 
назован Героят от Дойран. 
Пословичната му скромност 
ги лиши от тази подробност.  

На връщане Вазов довър-
ши разказа си за французи-
на, като заключи с призна-
нието му: 

- Вече френският печат 
е пълен със симпатии към 
вас. А в писмо до мен сро-
дникът ми господин Вагинг-
тон съжалява за грешката, 
която бе допуснал…

Съжалението, дори и за-
късняло, е хубаво - помисли 
си поетът, - но там отгоре 
Бог не види ли какво бяхме 
принудени да изтърпим?

ВЪЗБОГБойко Беленски е доктор 
на историческите науки, из-
следовател на по-далечното 
ни минало, а като писател 
- хроникьор на паметни 
събития. Член е на СБП и 
председател на Клуба на 
писателите криминалисти 
- българската секция към 
AIEP. Автор на тридесе-
тина книги, между които 
„Бягство с обратен адрес“, 
„Братята на Юда“, „Мазо-
хисти“, серията достоверни 
романи „Недосегаемите“, 
„Двойникът на Сатаната“, 
„Между апокалипсиса и ада“ 
и „Прегръдката на Совата“. 
През 2004 г. публикува и 
първия български психот-
рилър „Адреналин“. През 
последните години се ори-
ентира към историческия и 
документалния роман: „По-
личба“, „Кан Тервел - спаси-
телят“, „Цар Калоян“, „Съ-
зидателят кан Омуртаг“... 
Последният от поредицата 

е „Аз съм Калоян Тервел“.  
Носител е на няколко на-

гради. Последното отличие 

на името на Гео Крънзов е 
за книгата „Съзидателят кан 
Омуртаг“.
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На 5 май православни-
те християни посрещат 
Възкресение Христово. В 
съвместната рубрика „Бъл-
гарски традиции и дух“ на 
вестник БГ БЕН и Българска 
православна църква „Свети 
Йоан Рилски“ в Лондон ще 
Ви запознаем подробно с 
празника на празниците.

„Христос възкръсна от 
мъртвите, със смъртта 
Си, смъртта победи, и на 
тези, които са в гробовете, 
живот дари.“

Победа на доброто 
над злото

Нека ни помага Господ 
да творим добро в нашия 
живот и така да бъдем учас-
тници в неговата победа.

В Православната църк-
ва празникът Великден се 
нарича още Пасха, което 
означава „отминавам, пре-
минавам“. Във възкресната 
нощ нашият Господ Иис-
ус Христос преминава от 
смъртта към живота. След 
като умира на кръста, Той 
слиза до Ада - мястото, в ко-
ето се намирали душите на 
умрелите. Но Иисус Хрис-
тос е Създателят на Живота, 
следователно смъртта няма 
никаква власт над Него. 
Адът не може да Го задържи. 

Силите на тъмнината 
били победени от Неговата 

божествена светлина и лю-
бов. Той унищожил силата 
на смъртта чрез собствената 
Си смърт.

какво празнуваме на 
Пасха

На Пасха ние празнуваме 
преминаването на Христос 
от смъртта към живота. 
Освобождаването на Адам 
и Ева и всички починали 
праведници от веригите 
на смъртта и влизането им 
в Рая.

Нашето собствено ос-
вобождаване от смъртта 
и фактът, че сме получили 
достъп до вечния живот в 
Царството Небесно. Смър-
тта е обезсилена, тя за нас 
вече е просто заспиване, 
след което има събуждане 
(възкресение). Радостта си 
от Възкресението на Господ 

Иисус Христос изразяваме с 
поздрава:

Христос Възкръсна! Во-
истину Възкръсна!

БОГ сИН със своето 
учение, пример и 

чудеса просвети света 
От 2-ри до 7-и член на 

Символ верую се говори за 
Бог Син.  

Вярваме, че Господ Ии-
сус Христос, като живя на 
земята, със Своето учение, 
пример и с чудесата Си 
просвети света, т. е. научи 
хората в какво да вярват и 
как да живеят, за да наследят 
вечен живот. Със Своите 
молитви към Бога Отец, съ-
вършеното изпълнение на 
Неговата воля, страданията 
и кръстната Си смърт Той 
победи дявола, изкупи света 
от смъртта и греха. 

С Възкресението Си от 
мъртвите Той сложи нача-
ло на нашето възкресение. 
Като се възнесе с плътта Си 
на небето, което станало на 
40-ия ден след Възкресени-
ето от мъртвите, Господ Ии-
сус Христос седна „отдясно 
на Бога Отец”, т. е. като Бо-
гочовек прие една власт със 
Своя Отец и оттогава заедно 
с Него управлява съдбините 
на света.

Обичаят с яйцата, 
който радва малки и 

големи
В православните църкви 

съществува древен обичай 
вярващите да се поздравя-
ват взаимно, като си пода-
ряват червено яйце. Яйцето 
е символ на Възкресение 
Христово, а червеният цвят 
- на „драгоценната кръв 
на непорочния и чист аг-
нец Христос“, чрез която 
сме изкупени. Преданието 
за възникването на този 
обичай се свързва със све-
та равноапостолна Мария 
Магдалина - една от най-
преданите последователки 
на Христа. След Възнесени-
ето на Господ тя отишла да 
проповядва Евангелието в 
Рим. Отишла и при импера-
тор Тиберий, за да му донесе 
благата вест за Възкресение 
Христово. Като скъп дар му 
поднесла едно червено яйце. 
По нейния пример и ние, 

вярващите, си подаряваме 
един на друг червени яйца, с 
което изповядваме смъртта 
и Възкресението на Господа.

Както от яйцето се ражда 
живот, който преди това е 

напълно скрит под мъртва-
та черупка, така и от гроба 
- жилище на смъртта и тле-
нието, възкръсна Жизнода-
вецът, Който е залог и за на-
шето бъдещо възкресение.

БългарскИ традИцИИ И дух

страницата подготвиха отец Добромир Димитров, Надя йончева и Ива Димитрова. Пишете ни: f_dobromir@abv.bg; bulgarianchurchlondon.co.uk

В Православната църква Великден 
се нарича още Пасха

В град Йерусалим, над 
мястото на Господния гроб, 
е издигнат малък параклис, 
а над него - величествен 
храм. Всяка година на Ве-
лика събота православните 
получават там Благодатния 
огън. Той има небесен про-
изход и в първите минути 
след появата си не пари и 
не изгаря ръцете и дрехите.

Най-ранните сведения 
за Благодатния огън са от 
втория век след Христа. От 
тогава до сега всякога в на-
вечерието на Велика събота 
загасят всички кандила и 
свещи в храма. Светските 
власти правят строг оглед 
дали няма оставено нещо 
запалено. После запечатват 
входа на параклиса, в който 
е Божият гроб.

Преди слизането на Огъ-
ня храмът започва да се 
озарява от ярки приплам-
вания с малки светкавици. 
При забавен кадър се вижда 
много добре, че те излизат 
от различни места в храма 
- от иконата, висяща над 

Кувуклията, от купола на 
Храма, от прозорците и 
други места, и изпълват с 
ярка светлина всичко нао-
коло. Освен това ту тук, ту 
там между колоните и сте-
ните блясват мълнии, които 
често минават без всякаква 

вреда през стоящите набли-
зо хора.

Православният патриарх 
на Йерусалимската църква 
сваля богослужебните си 
одежди и застава пред входа 
на параклиса. Войници про-
веряват дали в дрехите му 
не е укрито огниво. После 
премахват печата от входа 
и патриархът влиза в пеще-
рата с Господния гроб. Там 
е мрак. Започва напрегнато 
чакане - 15, 20 или повече 
минути, понякога и часове. 
Притихнал, народът очаква 
отвън и се моли. Изведнъж 
във въздуха се появяват 
светлини, подобни на мъл-
нии. Хората започват да 
ликуват. От северния отвор 
на параклиса се показва 
снопче запалени свещи.

1. Вярвам в един Бог 
Отец, Вседържител, Тво-
рец на небето и земята, на 
всичко видимо и невидимо.

2. И в един Господ Иисус 
Христос, Сина Божий, Еди-
нородния, Който е роден от 
Отца преди всички векове: 
Светлина от Светлина, Бог 
истинен от Бог истинен, 
роден, несътворен, едино-
същен с Отца, чрез Когото 
всичко е станало.

3. Който заради нас, чове-
ците, и заради нашето спа-
сение слезе от небесата и се 
въплъти от Духа Светаго и 
Дева Мария и стана човек.

4. И бе разпнат за нас при 
Понтия Пилата, и страда, и 
бе погребан. 

5. И възкръсна в третия 
ден, според Писанията.

6. И възлезе на небесата и 
седи отдясно на Отца.

7. И пак ще дойде със сла-
ва да съди живи и мъртви 
и царството Му не ще има 
край.

8. И в Духа Светаго, Гос-
пода, Животоворящия, 
който от Отца изхожда, 
Комуто се покланяме и го 
славим наравно с Отца и 
Сина, и Който е говорил 
чрез пророците.

9. В едната, света, вселен-
ска (съборна) и апостолска 
Църква.

10. Изповядвам едно кръ-
щение за опрощаване на 
греховете. 

11. Чакам възкресение на 
мъртвите.

12. И живот в бъдещия 
век! Амин!

С благословението на митрополит Антоний започнах-
ме реконструирането и разширяването на параклиса на 
Българската църковна община в Лондон в православен 
храм. 

Първият етап на проекта приключи с получаването на 
окончателните разрешителни от общината Westminster. 
В момента се изработват и изпълняват архитектурните 
и строително-инженерните планове. Започнаха първите 
строителни дейности. Отново молим за Вашата подкрепа, 
за да имаме достойно място за богослужение в Лондон.

THE BULGARIAN ORTHODOX COMMUNITY OF ST 
JOHN OF RILA IN LONDON (only capital letters)

Lloyds Bank
Sort Code 30-96-26
Account Number 80397868
IBAN: GB27LOYD30962680397868
BIC: LOYDGB21446

Благодатният огън на Божи гроб

Символ на вярата

Снимката е предоставена от Българска православна 
църква „Св. Йоан Рилски”, Лондон

Снимката е предоставена от Българска православна 
църква „Св. Йоан Рилски”, Лондон

Празнуваме преминаването на 
Христос от смъртта към живота

ЧУДЕсА НА ПрАВОсЛАВИЕТО

Снимката е предоставена от Българска православна 
църква „Св. Йоан Рилски”, Лондон
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Думата „дублет” е от 
френски произход. В езико-
знанието „дублет” означава 
всяка от двете (или повече) 
разновидности на дадена 
езикова единица  В следва-
щите редове ще представим 
някои от най-известните 
дублетни форми, т.е. такива, 
които са приети от кни-
жовната норма в своите два 
варианта. В някои случаи 
едната форма е препоръчи-
телна, което не означава, че 
другата е грешна.

* вземам и взимам - между 
2002 и 2023 г. за правилен 
беше прием само вариантът 
„вземам”. С излизането на 
Официален правописен 
речник на българския език, 
2012 г., формата „взимам” 
беше възстановена като 
дублетна. Препоръчителна 
е употребата на „вземам”; 

* воин и войн - препо-
ръчителна е употребата на 
„воин“;

* всеослушание и всеуслу-
шание;

* възпоминание и възпо-
менание - препоръчителна 
е употребата на „възпоми-
нание“;

* граматичен и грамати-
чески; 

* дезинфектирам и дезин-
фекцирам; 

* един и същ и един и 
същи;

* единайсет и единадесет 
- препоръчителна е употре-
бата на „единайсет“;

* заинтересован и заинте-
ресуван - препоръчителна 
е употребата на „заинтере-
сован“;

* знам и зная;

* зрелост и зрялост;

* колена и колене;

* крила и криле;

* мен и мене;

* теб и тебе;

* невеста и невяста - фор-
мата за множествено число 
е само невести;

* няколкомесечен и некол-
комесечен - препоръчителна 
е употребата на няколкоме-
сечен;

* обеци и обици - двете 
форми са дублетни и могат 
да се употребяват равнос-
тойно в книжовната реч;

* обед и обяд - ударението 
на „обед” пада на първата 
сричка, а на „обяд” - на 
втората

* пеш и пеша.

* повествувание и повест-
вование - препоръчителна 
е обаче употребата на „по-
вествувание“.

* пръв и първи

* рамена и рамене

* реторика и риторика - 
двете форми са дублетни 
и могат да се употребяват 
равностойно в книжовната 
реч. Думата има гръцки 
(ρητορική) и латински коре-
ни (rhetorica).

* съществувание и съ-
ществование - препоръ-
чителна е употребата на 
„съществувание“.

* тук и тука - препоръчи-
телна е употребата на тук.

* тълкование и тълку-
вание - препоръчителна е 
употребата на „тълкувание“.

* хазаин и хазяин

* черква и църква.

Източник: gramoten.bg

Кои са най-известните дублетни 
форми в българския език

WWW.T I D E . CO

OPEN A BUSINESS
ACCOUNT WITH TIDE
Just use the code: DONAS

GET £40 ON US! SPEND £50 ON YOUR TIDE

CARD WITHIN THREE MONTHS OF OPENING

YOUR ACCOUNT*

*T&CS APPLY
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От д-р мирена Василева

Защо е важно да простим? 
Един актуален въпрос, най-
вече сега, в дни на светлина 
и тържество на доброто над 
злото. Пример, който ни 
дава Възкресение Христово. 

Всеки от нас е скрил дъл-
боко в душата си своите 
емоционални травми. Чо-
век, получил тежка рана, 
постоянно живее в гняв, 
страх и няма апетит да раз-
говаря с хората и света, 
защото няма смелостта да 
започне да разговаря със 
себе си „лице в лице”. От 
друга страна, хората не го 
разбират и трудно разбират 
неговата болка „защо”. Или 
твърде дълго не сте проща-
вали, вече познавате това 

състояние и може би сте 
преживели разрушителни 
последици. 

Има много достойни 
начини да простите 
Прошката е творчески 

акт. Има много достойни 
начини да простите. Мо-
жете да простите засега, 
дотогава, до другия път и 
за последен път. Можете да 
дадете още една възможност 
или още много възмож-
ности. Можете да простите 
обидата отчасти, напълно 
или наполовина. Може да 
дадете пълно опрощение. 
Вие решавате.

Но с потискане няма да 
успеем. Все едно да се оп-
итваме да затворим огън 
в конопен чувал. Не бива 

също да изгаряме себе си 
или някой друг с него. И 
затова държим в себе си 
могъща емоция, която ся-
каш ни обзема неканена. Тя 
е като токсични отпадъци: 
има ги, никой не ги иска, 
но хранилищата за тях са 
съвсем малко. Човек трябва 
да измине дълъг път, за да се 
избави от тях. 

Разговорът с прошката те 
изправя лице в лице със себе 
си и други хора. Това е пре-
живяване, което носи сми-
рение и ни кара да осъзнаем 
прекомерната сложност на 
съвместния мирен живот, 
пред лицето на толкова 
много несправедливост, но 
и надежда, която се ражда, 
щом успеем да проведем 
разговор, който създава усе-

щане за взаимно уважение и 
разбиране. Многобройните 
години на моите наблюде-
ния ми позволиха да уста-
новя, че всички страдания 
на човека, които пречат да 
бъдем такива, каквито сме, 
имат следния „омагьосан 
кръг”: през унижението 
и несправедливостта ние 
създаваме множество маски 
(нови личности), които слу-
жат за това да ни защитават 
от страданието, преживяно 
през травмата изоставяне. 
Тези маски (бягащ, зависим, 
мазохист, контролиращ, 
скован) съответстват на 
основните големи травми 
(отхвърляне, изоставяне, 
унижение, предателство, 
несправедливост), които 
човекът преживява.

Когато сте наранени и из-
пълнени с негативни мисли 
и емоции, е много трудно да 
си представите благотвор-
ните влияния на прошката 
и изобщо на смисъла на 
прошката, още повече че 
травмите могат да бъдат 
продължаващи във времето 
и това да направи нещата 
още по-сложни. Ако избере-
те да предприемете пътува-
нето, започнете с това, което 
не можете да простите. 

как да простим 
на онези, които са 
отворили рани в 

душата ни?
Как да простим на себе 

си за допуснатата грешка? 
Как да простим на другия/
те? Как да забравим гру-
бите думи, горчивината от 
незаслужени обвинения и 
предателства?

Тази покана да осъзна-
ете смисъла на силата на 
прошката е среща със себе 
си „лице в лице” и среща 
на разбиране с „истината и 
болката” на другия/те.

Първото, което трябва 
да направим, когато се по-
яви дадено обстоятелство, 
е да се запитаме дали сме 

го разгледали добре. Дали 
сме го обхванали изцяло? 
Дали утре ще го видим по 
начина, по който сме го 
видели днес? Защото много 
са тези, които си позволяват 
да съдят. Те съдят другите, 
морала, религията и карти-
ната от последната изложба. 
Тогава започват спор, при 
който автоматично се по-
ражда неразбиране. Защо 
се получава така? Защото са 
субективни, защото виждат 
нещата през едно аз, затру-
пано от ненужни дреболии. 
И все пак са убедени, че са 
наблюдавали най-съвестно.

Основната цел е да 
бъдем обективни 

Без обективност “само си 
мислим”, че сме разбрали, а 
всъщност сме видели през 
някакво закостеняло “аз”. 
Обективността е възможна 
едва когато сме се осво-
бодили от самите нас и от 
неосъзнатите ни проблеми. 
Това е резултат на разчупва-
нето на вътрешните призми, 
на които са били подчинени 
всичките ни мисли...  

Желателно е да намерим 
първопричината на оби-
дата, защото може да сме 
изгубили представа за мес-
тонахождението й, можем 
отново да я повикаме, като 
спокойно анализираме и ви-
зуализираме действителна-
та ситуация; да се заслушаме 
в обвиненията; да се опита-
ме да влезем в обувките на 
другия, защото усещането и 
преживяването е лично; да 
извървим неговият път, за 
да имаме неговото изживя-
ване. Когато изминем пътя 
на другия човек, да катерим 
по стръмни камъни, да пре-
минем дълъг път през гори 
с дървета с дълги и сведени 
клони и листа, които тежат 
над пътя. Когато изпитаме 
препятствията по-трудния 
път, ще разберем неговото 
неприемливо поведение и 
ще дойде моментът на си-
лата на вашето приемане. 

В случая усещането и пре-
живяването не е наше, то е 
на другите. Желателно е да 
разберем „какво искат да ни 
кажат чрез това неприемли-
во поведение”.

Докато дадена опитност 
се преживява с неприема-
не, осъждане, с вина, със 
страх, със съжаление, човек 
непрестанно привлича към 
себе си обстоятелствата.

Ако инстинктът ни е на-
ранен, той обикновено се 
сблъсква с няколко пре-
дизвикателства, свързани с 
гнева. Първо, често имаме 
проблем с осъзнаването на 
намесата да играем ролята 
на миротворци, да не се 
намесваме и да търпим бол-
ката, докато всичко се успо-
кои и временно се уталожи. 
Такива хора не работят вър-
ху гнева, който изпитват, 
задържат го в себе си и той 
се превръща в автоагресия. 
Така човек се самоизяжда в 
емоцията. 

Признаците, че сме 
успели да простим

Обикновено изпитвате 
тъга вместо гняв. Съжаля-
вате човека, а не му се сър-
дите. Не очаквате нищо. Не 
искате нищо. От глезена ви 
не виси ласо, което ви тегли 
нанякъде. Свободни сте да 
отидете където пожелаете. 
Може да не е настанало 
пълно щастие, но от този 
ден нататък със сигурност 
ви очаква ново „Имало едно 
време”.

Без да простим на себе 
си и другите, няма здраве. 
Човешко е да се сгреши, 
божествено е да простиш. 
Всяка болка има срок на 
трайност, както човешкият 
живот има начало и край. 
Нашата душа знае кога и 
как да действа, защото един-
ствено сърцето знае и вижда 
истината. Всеки човек за-
служава любов! 

С обич, Мирена

Целебната сила на прошката

Докторът по педагогическа и възрас-
това психология Мирена Колева Василева 
живее от 2016 година в Лондон, където ра-
боти като консултант-психотерапевт. 
Тя е член на Асоциацията на психолозите 
във Великобритания. Завършила е ВСУ 
„Черноризец Храбър“ във Варна. Защити-
ла докторска титла на тема „Семейна 
среда и преживяване на стрес в юношеска 
възраст“ с 6 научноприложни приноса към 
Българската академия на науките.

Доктор Мирена Василева е с професиона-
лен изследователски и практически опит. 
Работи в когнитивно-поведенческата 
психотерапия с деца в ранна и юношеска 

възраст, а също и със специални нужди и 
възрастни. Има професионален опит в 
адвокатски агенции, където се е занима-
вала с пациенти, претърпели инциденти. 
С доклади е участвала в множество кон-
ференции, научни конгреси. Има редица 
интервюта в областта на психологията 
и публикации на тема „Взаимоотноше-
нията във връзката „родител-дете и 
партньорски взаимоотношения“.

В „Училище по психология“ в този брой 
доктор Мирена Василева засяга важната 
тема, която резонира и със смисъла на 
Възкресение, а именно - смирението и 
прошката. 

Ако имате въпроси, които ви вълнуват, можете да ги задавате на e-mail: mirenaavasileva@gmail.com. 
Доктор Василева ще даде изчерпателни отговори в следващите издания на рубриката „Училище по психология“.

Снимка: 
Личен архив

Д-р Мирена Василева
ПСИХОТЕРАПЕВТ

Семейни и брачни 
консултации
Проблеми на детското 
съзряване
Деца със специални нужди

 Страхови и панически 
състояния

Групова 
психотерапия 

за деца и възрастни
Тревожни и 

депресивни състояния
Зависимости 

(алкохолна, наркотична, 
хазартна и др.)

Тел. 07999334778 Email: mirenaavasileva@gmail.com

Индивидуални  
консултации
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Първата българска кли-
ника за колон хидротера-
пия „UCleanse - Detox & 
Wellness“ отвори врати в 
Лондон. В нея се прилага 
нов, модерен, деликатен и 
неинвазивен метод за из-
чистване на дебелото чер-
во, което е изключително 
важно за поддържането на 
оптимално здраве. 

Кои сме ние? Основната 
концепция за създаването 
на център „UCleanse - Detox 
& Wellness” е диагностика, 
профилактика и превенция 
на болести на храносмила-
телно-отделителната систе-
ма, дебелото черво, лимф-
ната система и черния дроб 
посредством най-модерната 
апаратура за колон хидро-
терапия - американската 
ОТВОРЕНА СИСТЕМА 

LIBBE, и голям избор от 
други холистични методи 
и съоръжения, включващи 
биорезонанс СКАНИРАНЕ 
и предлагане на детоксики-
ращи протоколи с използ-

ване на инфюзии от кафе 
и билки. Предоставяме, 
обучаваме и ръководим 
администрирането на анти-
ракови терапии по собствен 
метод, включващ също и 

протоколите на Бъдуик и 
Герсон.

Какво е хидроколон те-
рапия? Хидроколон тера-
пията е един от най-ефи-
касните методи за детайлно 
и качествено прочистване 
на цялото дебело черво, 
ефективно премахващ нат-
рупването на екскременти, 
токсини и гнилостен мате-
риал от чревната лигавица. 
Задържането на отпадъчни-
те продукти поради различ-
ни причини (запек, дивер-
тикули, наднормено тегло) 
допринася за ферментация 
и гниене, в резултат на което 
се отделя голямо количество 
токсини. Този процес води 
до състояние на самоинток-
сикация, т.е. самоотравяне. 
Последствията от всичко 
изброено са загуба на енер-
гия, умора, депресия, липса 
на концентрация, стресови 

състояния, главоболие, чес-
то боледуване, агресивно 
поведение и напрегнатост, 
инфекции, ревматизъм, 
полиартрит, хипертония, 
проблеми с кожата, мигре-
на, алергии и други. За да 
се предотвратят тези със-
тояния, са необходими за 
начало 6 процедури.

К л и е н т и т е  н а  ц е н -
тър „UCleanse - Detox & 
Wellness“ ще бъдат посрещ-

нати от Гергана Иванова - 
сертифициран колонохидро 
терапевт, холистичен пра-
ктик, Nutritional Therapist/
Naturopath rCNM, която има 
петнайсетгодишен опит. 
Очакваме ви!

Можете да си запишете 
час на телефон 078 3262 0611 
и на 01707 707 475.

Повече информация ще 
получите на сайта на кли-
никата: www.ucleanse.co.uk

В Лондон отвори врати 
първата българска 
клиника за колон 

хидротерапия и детокс 

БГ БЕН 

Виктория Бекъм от ня-
колко години се храни по 
алкалната диета, написана 
от известния лондонски 
готвач и диетолог Наташа 
Корет и диетолога Вики 
Едсън.  

Книгата им съдържа кра-
сиви снимки и рецепти, 
както и общи препоръки за 
„нов начин на живот“, в кой-
то се дава предпочитание на 
храни, които при попадане 
в тялото ни стават алкални 
(има и киселинни храни). 

Счита се, че тялото функ-
ционира оптимално, ако се 
поддържа алкално-кисе-
линното равновесие (ниво-
то на pH на кръвта обикно-
вено трябва да бъде между 
7,35 и 7,45). Ако нивото на 
киселинност на кръвта е 
по-високо, метаболитните 
процеси могат да бъдат на-
рушени: храната се усвоява 
по-трудно, възниква дефи-
цит на минерали и микрое-
лементи (калий, магнезий, 
калций, натрий), натрупват 
се мазнини, имунитетът 

намалява, състоянието на 
косата и кожата се влошава, 
както и нивото на енергия.  

Подобни неразположе-
ния могат да възникнат, 
когато алкалите се повишат, 
но това се случва изклю-
чително рядко - повечето 
храни, които ядем днес, са 
киселиннообразуващи.  

Като цяло забранената 
храна в тази диета е вся-
ка от животински произ-
ход (месо, птици, риба - с 
изключение на пъстърва 
и сьомга, морски дарове, 
мляко, сирене, яйца), мед, 
всичко, което е направено 
от брашно, бял ориз, гъби, 
кетчуп, горчица, изкустве-
ни подсладители, сладкиши, 
кафе, газирани напитки, 
черен чай и почти всякакъв 
алкохол.

Алкалните храни са: зе-
ленчуци, плодове, вклю-
чително тези с кисел вкус 
- кисели ябълки и ябълков 
оцет, лимон, лайм, дома-
ти, грейпфрут, нар, суров 
спанак, ядки, водорасли, 
зеленчуци, зърнени храни 
(предимно овесени ядки, 

елда, просо и киноа), бана-
ни, стафиди и други сушени 
плодове, пресен джинджи-
фил, кокосово и бадемово 
мляко, зехтин, кокосово 
и ленено масло, масло от 
гроздови семки, авокадо.  

Маниаци като Виктория 

Бекъм вярват, че ежедневна-
та диета трябва да се състои 
от 80% алкални храни и 
само 20% киселиннообра-
зуващи такива. 

Но повечето консултанти 
казват, че ако 2/3 от храната 
ви е подходящата, това е 

повече от достатъчно. Не 
всички диетолози обаче 
смятат алкалната диета за 
панацея. Така например не 
е доказано доколко средата 
в стомаха влияе на общия 
киселинно-алкален баланс.  

„Окислителните процеси 

в тялото протичат посто-
янно - така сме устроени“, 
казва Ирина Турчинская, 
диетолог в здравен център. 
Тя допълва, че притежаваме 
огромен брой защитни ме-
ханизми, които независимо 
поддържат киселинно-ал-
калния баланс. Следова-
телно, ясното пристрастие 
към алкализацията може 
да бъде вредно. От друга 
страна, ако активно отслаб-
вате, в кръвта се образуват 
много отпадъчни продукти 
и алкалните храни могат 
да насърчат допълнителна 
детоксикация.

Полезно е също така да 
се пие половин литър топла 
йонизирана алкална вода 
на празен стомах - лесно се 
получава с алкални филтри. 
Най-добрите са японските. 
Но като цяло е добре, когато 
диетата се състои от 50% 
въглехидрати, 25% проте-
ини и 25% мазнини - това 
съотношение е златното 
правило на храненето. Вся-
какви изкривявания могат 
да бъдат вредни за здравето. 

Източник: Еdna.bg

Алкална диета: Как да изглеждате винаги млади
Тя има много привърженици, но не всички 

диетолози са единодушни за нея
Снимка: bigstockphoto.com
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С настъпването на про-
летта светът около нас се 
преобразява като картина, 
нарисувана с ярки и свежи 
нюанси. Пролетният сезон 
винаги носи със себе си 
нови тенденции, а един от 
ключовите аспекти са мод-
ните цветове. Всеки сезон 
известните модни марки на 
модните подиуми ни пред-
ставят своите предложения 
за дрехи и цветовете, които 
ще доминират през следва-
щия сезон. Разберете кои 
са петте модерни цвята на 
ПРОЛЕТ 2024.

Peach Fuzz (прасковен 
пух)

Най-значимият цвят на 
2024 г. е обявен като Peach 

Fuzz, което в превод означа-
ва прасковен пух. Облеклата 
в модерния цвят предлагат 
деликатни и топли нюанси 
на прасковени оттенъци, 
които придават свежест и 
нежност на гардероба. Този 
пастелен цвят придава на 
образите леко и романтично 
усещане, като се вписва иде-
ално в пролетните визии. 
Peach Fuzz се превръща в 
незаменима тенденция, съз-
даваща меки и уютни визии, 
подчертаващи топлината и 
женствеността в стила.

Жълто
В началото на пролетта 

времето е все още мрачно 
и сиво, но няма нужда да се 
разстройвате. Защото един 
от модерните цветове тази 
пролет е жълтото, което ще 

ви помогне да повдигнете 
духа си в мрачен ден. Мо-
жете да изберете нюанса 
му според вкуса си: меко 
кремаво или по-наситено. 
Между другото, въпреки яр-
костта си, този цвят е много 
универсален. Жълтото ще 
прояви терапевтичните си 
свойства дори ако го из-
ползвате като малък акцент 
във визията си.

Червено
Червеното няма да отстъ-

пи позициите си и през 2024 
г. А най-лесният и ефектен 
начин да го носите и този 
сезон е в цялостна визия. 
Това може да бъде строг 
костюм с панталон, който 
ще бъде чудесна алтернати-
ва на класическото черно, 
елегантна максирокля или 

просто дълго палто. Но ако 
монохромната визия не е по 
вкуса ви, просто добавете 
червени елементи към еже-
дневната си визия - чора-
погащи, чанта или кожени 
ръкавици.

Зелено
Зеленото е истински хит 

за 2024 г. Всички негови 
нюанси са в тенденция - 
от наситеноизумрудено до 
салатено. Последното ще 
изглежда особено добре 
през пролетта. Не всеки ще 
се осмели да носи цялостна 
визия в този модерен цвят, 
затова ви предлагаме да 
„успокоите” яркото зелено с 
помощта на основните цве-
тове. Но можете и просто да 
добавите зелена чанта към 
ежедневната си визия - тя 

ще освежи дори най-скуч-
ния тоалет.

Яркосиньо
Ако през зимата с удо-

волствие носехме всички 
нюанси на синьото, през 
пролетта е време да се проб-

ваме в един по-нежен цвят - 
яркосиньото. Той не изглеж-
да прекалено крещящ, така 
че е идеален за всеки повод. 
Този нюанс се съчетава 
добре както с основните, 
така и с други ярки цветове 
- жълто, зелено или розово.

Източник: rozali.com

Кои са петте модерни 
цвята на ПРОЛЕТ 2024

Мъжът и жената са пър-
вото несъвършено цяло, 
което историята познава. 
Това е комбинация между 
две различни енергии, ко-
ито се създават с цел сли-
ване, допълване и взаимно 
израстване.

Неслучайно съществува 
разграничение между два 
пола. Освен очевидните 
физически разлики при 
мъжете и жените, те при-
тежават полюсни душевни 

измерения. Още в генети-
ката на мъжете е заложено 
да дават сигурност, да бъдат 
силата и опората на семей-
ството. От друга страна, 
жените трябва да даряват 
уюта, да излъчват нежната 
сила и да хармонизират се-
мейната среда. Точно пора-
ди различията в двата типа 
енергии, се предполага, че 
отношенията също следва 
да бъдат различни и да след-
ват специфични принципи.

как обаче мъжът 
трябва да се отнася 

към една жена
Уважение
На първо място е уваже-

нието, като то е най-важни-
ят аспект в отношението 
между мъж и жена. Погреш-
но е тълкуването, че мъжът 
е по-силен пол, и като такъв 
той би следвало да бъде 
повече от жената и да я 

третира като по-маловажна. 
Точно обратното, жената 
дава на мъжа спокойствие, 
хармония, грижа. Тя трябва 
да бъде уважавана заради 
своите качества и да се при-
знава заради своя принос в 
семейната среда.

Признание
Изключително важно е за 

жената да получава призна-
ние за своите заслуги. Неза-
висимо дали става въпрос 
за професионален план и 

кариерни постижения, или 
принос за семейната среда. 
Във всякакви ситуации 
мъжът трябва да подхожда 
с признание и да оценява 
заслужено качествата на 
жената срещу себе си. Това е 
изключително важно, защо-
то показва равноправност и 
демонстрира мъжественост.

Всеотдайност
Една от ключовите роли 

на мъжа е да бъде силен 
и да изпълнява защитна 

функция върху жената до 
или около себе си. За сил-
ния пол е от изключително 
значение да проявява в по-
ведението си всеотдайност, 
отдаденост и закрила. Това 
осигурява на дамите увере-
ност, дава им спокойствие 
и стимулира тяхното дове-
рие в мъжа. Неслучайно се 
смята, че мъжът е силата 
на жената, а тя е неговата 
слабост.

Източник: ezine.bg

Как трябва да се държи един мъж с жена

℄㸄䄄㈄㔄㴄㸄 㼄䀄㸄㠄㜄㈄㸄㐄䄄䈄㈄㸄
ᜄ〄㨄䌄䄄㨄㠄Ⰰ 䔄㬄伄Ⰰ 㼄㸄㌄〄䜄㠄

ጄ㸄䈄㈄㔄㴄㠄 䔄䀄〄㴄㠄
ᜄ〄伄㈄㨄㠄 㜄〄 㼄㔄䜄㔄㴄㸄 㰄㔄䄄㸄

ἄ㔄㨄〄䀄㴄〄 ᰠᴄ〄䄄㬄〄㐄〄ᴠ

㘀　 䴀愀椀渀 䄀瘀攀渀甀攀Ⰰ 䔀渀昀椀攀氀搀 䔀一 䐀䠀
　㜀㠀㐀　㈀㤀㔀㜀㜀

眀眀眀⸀戀愀欀攀爀礀渀愀猀氀愀搀愀⸀挀漀⸀甀欀

Снимка: БГ БЕН

Червеното и синьото отново са пролетен хит
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ДрУГИ УсЛУГИ
- Гледайте безплатно над 90 

български ТВ канала, без месеч-
ни такси и договори, за повече 

информация: тел. 07756256431
- Ремонт на бензинови маши-

ни - косачки, резачки, мотоф-
рези, генератори и други, тел. 

07440477886
- Безопасно и гарантирано уни-

щожаване на дървеници и други 
вредители, тел. 07769218796

ОБявИ

top satellite
• Satellite and Aerial System
• Door Entry Intercom
• Intruder Alarms
• Access Control
• CCTV
• Installation and Maintenance 

E-mail: info@topsatellite.co.uk
www.topsatellite.co.uk

07899 917 634
07429 043 587

services

GeorGi GeorGiev

www.TopSATEllITE.Co.uk

- Детска градина Sunny Day 
Care в Stratford търси да назна-
чи квалифицирана детска учи-
телка (минимална квалифи-
кация Childcare Level 3). Мно-
го добри условия, за контакт 
- 07788766457 - Яна.

- Търсим- помощник готвачи 
с английски, момичета за почи-
стване на стаи в хотели в центра-
лен Лондон. Телефон за връзка: 
075 3911 2096 - Златина

Обяви за работа (търся, предлагам)
Предлагаме работа за куриери на ванове

За контакти: 
07880611250 

възможност за подписване на дългогодишен 
договор. Изисквания: английска шофьорска 

книжка от поне 1 година; умения за 
комуникация и разбиране на английски 

език; познания и ориентираност за районите 
(SW1). предлагаме ванове, които трябва 

да се пазят и за които имате отговорност. 
Осигуряваме застраховката и горивото. 

Заплащане: на всеки 4 седмици 
или 13 работни заплати за годината

Агенция 
TSDI

Други услуги

Обадете ни се за 
безплатен правен 
съвет!
Снежина Янкова 
07516 441 448 
020 7681 9013
www.osborneslaw.com

NO WIN NO FEE

OSB20050-0502 1702-BG-Ben 83x48mm FA.indd   1 02/06/2020   15:14

Търси автомеханици с опит 
Утвърдена от дълги години компания 
в Източен Лондон предлага работа за 

автомеханици с опит.
За контакти: 07714302315

ресторант La Fiaba търси да назначи сервитьори и готвачи. 
ресторантът се намира на адрес 22a High street, Caterham CR3 5UA. 
За повече информация се обадете на телефон 07540618029 мина.

◆ Изкачете уеб сайта си на 1-ва страница в GOOGLE ◆ Уеб Дизайн ◆ Лого Дизайн ◆ GOOGLE Оптимизация 
◆ Изграждане на Онлайн магазини ◆ мобилни Приложения◆ Графичен & Дигитален Дизайн ◆ реклама  

www.twenty-o-two.co.uk; 077 33 430 400; mihail@twenty-o-two.co.uk

кВАрТИрИ
- Давам под наем голяма 

двойна стая (15м2) под наем 
в Източен Лондон - Barking 
IG 11. Цена £170/week с 
включени сметки. За кон-
такт 07404 26 38 40.

- Давам под наем голя-

ма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам 
човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладил-
ник. Две тоалетни и баня, 
градина, барбекю, пушал-
ня, силен интернет. Тре-
та зона, идеален транспорт, 
наблизо 2 станции на ме-

тро, рейсове. Много магази-
ни до нас. 07960402029 или 
07568501117

- Отдавам под наем двой-
на стая в Баркинг, за еди-
нично ползване. Цена - £110 
на седмица, като в нея са 
включени и сметки. Тел. 
07814541700.

- Просторен напълно об-
заведен самостоятелен апар-
тамент от 40 кв.м, с гради-
на и навес в N9 - за рабо-

тещ професионалист или 
двойка без деца и живот-
ни. След ремонт, свободно 
паркиране, отлична инфра-
структура и транспорт. Це-
ната е 890 лири месечно, без 
сметки. Телефон за контакт 
07448421600 - Маргарита

- Отдавам под наем две 
двойни стаи в района на 
Walthamstow. Телефон за 
връзка: 07743929144 (на ан-
глийски).

Квартири (търся, предлагам)
Продава се разработен, оборотен български магазин 
на Woodgreen, цена £150K + стока около 50K, моля да 

звънят само сериозни купувачи. 07733328613

Вие можете да защитите 
и подкрепите единствения 
български вестник във Вели-
кобритания – БГ БЕН, дори 
и с минимални  финансови 
средства. Това ще бъде знак за 

съпричастност към независи-
мата журналистика и високи 
професионални стандарти.

БГ БЕН не е бизнес, съз-
даден за печалба, а само и 
единствено да е в полза на 

българите на Острова. 
Всяка подкрепа е важна, за-

щото тя показва, че все още 
има хора, които държат на 
качеството и истинските но-
вини!

Нашата банкова сметка е:
PA Events Ltd,
Lloyds Bank
sort code 30-92-90
acc.02271697
Благодарим за доверието!
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работа в Нидерландия: търсят се verzorgenden IG 
(практични медицински сестри) за InBeweging, Transmitt, 
Zorgpension, De Zorggroep & Zorglandgoed Bloemfonteijn. 
Необходима е диплома за медицинска сестра и познание 

на холандски език. Безплатно обучение на холандски. 
€2324 - €3417 бруто на месец. www.avanttalentgroup.com
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ФрИЗЬОрскИ И 

кОЗмЕТИЧНИ 

УсЛУГИ
- ЗD Meso Foundation - из-

равняване на тен, премах-
ване на белези от акне, пет-
на от изгаряне, действа из-
глаждащо за красива кожа. 
Поставяне на дермални 
филъри с Дерма Пен, без 
болка и игли и напълно 
безвредно.  Процедури от 
типа масаж на лице, влага-
не на ампули против старе-
ене, козметични процеду-
ри за тяло и лице, вариан-
ти за мобилно посещение, 
тел. 07799203028

Здраве   Мода   Красота

Нашият екип:

Иван Иванов – дипломиран 
кинезитерапевт с богат опит:

- лекува болки във врата, 
гърба и кръста, дължащи 
се на радикулити, плексити, 
дископатии, дискови 
хернии, травми 
- ускорено възстановяване 
след раждане

Тел. 07594231782
www.physiotherapyservicelondon.co.uk

Приемни дни и часове
в българската клиника 

„Doctors 4 You“
(северен Лондон)
Петък и събота:

от 10.00 до 17.00 часа

Д-р Ганчев:
- общопрактикуващ лекар

Тел. 07594986328
20 oakdale Road, Southgate, london, N14 5RE

с П р И   Б О Л к А Т А !

В българския хранителен склад „Карлово”:
Unit 2, New England Industrial Estate, Gascoigne Road, Barking, IG11 7NZ

„Лорет“ 
фризьорски салон

Българският салон в Лондон!

Работно време:
вторник - неделя

Тел. 07803823393
Facebook Еmail: 
lora0205@abv.bg

Ученичка на Стилист Капанов
Майстор на Френската академия по фризьорство

Носителка на международни награди по фризьорство

ТрАНсПОрТНИ 
УсЛУГИ

- Предлагаме транспор-
тни услуги от всички ле-
тища и дестинации.  Се-
дем местен МИНИ ВАН 
- точно и сигурно. Телефон: 
О7474268324.

- Транспортни услуги с 
комби до летищата в Англия 
на тел.: 07404 909 309. 

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 
07446116905

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 

07446116905
- Преместване на ба-

гаж и мебели с микробус, 
извършване на услуги в 
Лондон и околността, тел. 
07852661908

- Трансфери до летища, 
7/5 - местни автомобили, 
24/7, на изненадващо ни-

ски цени. Вътрешни курсо-
ве в Лондон и извън Лон-
дон, в удобно за вас време, 
трансфери до ферми, мал-
ки премествания, тел./viber 
07907940621 

- Всекидневен превоз от 
и до летища, училища и 
университети, отивания до 

центъра и във всяка посо-
ка. Поръчайте своето такси 
на тел. 07904649039

- Денонощни таксиметро-
ви услуги до всички летища, 
тел. 07584424432

- Предлагам транспортни 
услуги с бус до всяка точка 
на Англия, тел. 07599829383

АВТОУсЛУГИ 
- Водородни системи за 

икономия на гориво до 40%. 
Повече мощност и дина-
мика на мотора. Над 80% 
по-малко Со2 емисии. За 
всички двигатели с вътреш-
но горене. Тел. :07866940426

- Автосервиз в Чатъм, 
Кент. Ремонт на автомоби-
ли, гуми, климатици, МОТ. 
Телефон: 07428250921

Транспортни услуги www.portokal.co.uk
Доставка на всякакъв вид пратки до/от 

България
Офиси в UK: 

Barking, Tottenham, Ealing, Walthamstow, 
Sutton, Stratford, Deeside, Harlow, 

Wisbech, Ipswich, Preston, Wolverhampton 
Yeovil

   UK Собствен транспорт    BG

Специални цени за 
големи количетва.

За справки: 
07810460552

          Доставка до офис или адрес 

Шивашки 
услуги

в Лондон - Нели
Качество и 

достъпни цени!
Договаряне на 

удобно за 
вас време

Тел. 07464601852
nelinka1968@abv.bg
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- Отговорността за точ-
ността на информацията и 
съдържанието в рекламни-
те карета и обявите, е на ре-
кламодателите.  



28 БГ БЕН 3 май 2024 г.
Брой 5 (502), Година XXI

УрОцИ, кУрсОВЕ, 
ПрЕВОДИ, 
кОНсУЛТАцИЯ

- Предлагат се уроци по ан-
глийски от университетски 
преподавател. Моля, изпра-
тете съобщение/WhattsApp 
0774 3929 144.

- Уроци по математика и 
информатика на всички нива 
за българи, живеещи във Ве-
ликобритания - онлайн уро-

ци на тел.: +359899 126 106.
- Индивидуални уроци по 

английски език в реално вре-
ме на тел.: 07459 702 621.

- Курсове за багеристи, фа-
дромисти и мотокаристи, 
тел. 07552442855, Илиян

-  Уроци по  англий -
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

(414) Курсове за багери-
сти, фадромисти и мото-
каристи, тел. 07552442855, 
Илиян

(415) Уроци по англий-
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

ОБявИ

Училища   Курсове   Детски градини
Teл. 

02085270212 
Moб. 

07796692522
ИлИян русев

спецИална 
подготовка за  

GCSE и 
11+ ExAMS

подготвям  деца  по  математИка

Вие можете да защитите и 
подкрепите БГ БЕН - един-
ствения български вестник 
във Великобритания. Това 
ще бъде знак за съпричаст-
ност за независимата жур-
налистика и професионал-
ни стандарти.

БГ БЕН не е бизнес, съз-
даден за печалба, а само и 
единствено да е в полза на 
българите на Острова. За-
това той се разпространява 
безплатно. 

Всяка помощ е важна, 
защото тя показва, че все 
още има хора, които държат 
на качеството и истинските 
новини!

Доказали сме, вече почти 
20 години, че работата ни е 
насочена изцяло в подкре-
па на българите, които са 
избрали да живеят, работят 
и учат в Обединеното крал-
ство, а така ние неотменно 

заставаме зад тях. 
Оценка за нашия труд са 

и вашите ежедневни обаж-
дания, в които ни споделя-
те, че нямате търпение да 
получите всеки нов брой 
на вестник БГ БЕН. Затова 
искрено Ви благодарим!

Защо е важно да 
подкрепите вестник 

БГ БЕН
Всеки брой на вестник БГ 

БЕН достига до читателите 
абсолютно безплатно, но 
това е свързано с големи 
разходи за създаване на 
новини и репортажи, за 
предпечатна подготовка, за 
печат и за разпространение. 
БГ БЕН е независима медия, 
която се самоиздържа от 
реклами и безвъзмездна 
финансова подкрепа. Във 
време на икономическа кри-
за това е сериозно предизви-

кателство. Само от началото 
на годината цената за печат 
е увеличена два пъти. По-
вишават се и разходите за 
създаването на най-важните 
и безпристрастни новини, 
които публикуваме на сайта 
на БГ БЕН ежедневно. 

Затова вашата подкрепа 
е изключително важна за 
нас. Тя ще ни помогне да 
продължим да издаваме 
безпристрастния и любим 
вестник на Острова за вас.

Имате възможност да 
станете редовен спомощест-
вовател, но можете да ни 
подкрепите и еднократно 
със суми, които са по ваши-
те възможности.

Нашата банкова сметка е:
PA Events Ltd,
Lloyds Bank
sort code 30-92-90
acc.02271697
Благодарим за доверието!

Подкрепете БГ БЕН -
единствения 

български вестник, 
който е винаги до Вас!
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ЗА ВЕСТНИКА:
Формат: Таблоид 259 мм х 330 мм
Брой страници: 32
Периодичност: двуседмичник
Рекламен обем на страница: 854.70 кв. см
Брой колони на страница: 6
Ширина на колоната: 4.1 см
Разстояние между колоните: 0.3 см
ОТСТъпКИ:
За площ:
10% - Рекламно каре над 100 кв.см
15% - Рекламно каре над 300 кв.см
20% - За рекламно каре на цяла страница
За публикации:
10 % - за повече от 10 публикации
20 % - за повече от 20 публикации

Издателите на БГ БЕН си запазват право-
то на промяна в цените на рекламните ус-
луги, като се задължават да обявят това 
на страниците на вестника минимум две 
седмици по-рано. Промените не важат за 
вече сключени договори.

Small box каре - едно лесно и ефективно 
решение, ако искате вашата малка бизнес 
обява да се откроява сред останалите. 
Размерите на карето са 4.1х4 см. Срещу 
сумата от 30 лири вашата обява ще изли-
за в продължение на 4 броя на вестника и 
винаги ще бъде четена с предимство.

Технически 
изисквания: 
Възможни основи на 
карето в см:
➢  4.1; 8.4; 12.8; 
17.2; 21.5; 25.9
Всички страници са 
пълноцветни

Цени за реклама: 
На 1 кв.см.
първа стр. £3.50
2-ра, 3-та стр. £1.60 
последна стр. £1.60
4-та и 5-а стр. £1.20 
20-та и 21-а стр. £1.20
останали стр. £0.80

1/2
428.00 кв. см

1/8
107.00 кв. см

последна страница 
£ 742.40

последна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 566.80

Вътрешна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 139.20

1/4
214 кв. см

1/16
53.50 кв. см

последна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 278.40

Вътрешна страница 
£ 46.40

последна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 69.60

За условията за слагане на реклама на уебсайта на вестника (www.bgben.co.uk), 
повече информация на: www.bgben.co.uk/reklama_bg.php

РЕКЛАМЕН пАКЕТ:

Искане за определено място на каре 
се заплаща 25% върху цената
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ПОсОЛсТВО НА р 
БъЛГАрИЯ В ЛОНДОН
186-188 Queen’s Gate, London 
SW7 5HL
Teл. 02075813144, 
02075849400
ambass.office@
bulgarianembassy.org.uk 
почивни дни: по време на 
официалните на България и 
на Обединеното кралство

кОНсУЛскА сЛУЖБА към 
ПОсОЛсТВОТО
(понеделник до петък от 9.00 
до 13.30 за всички консулски 
услуги без визи) за подаване 
на визи:  от 14.00 до 16.00)

Васил Асенов 
ръководител на службата 
по трудовите и социални 

въпроси към посолството на  
България в лондон
тел. 02075813144, 
v.asenov@bulgarianembassy.
org.uk

Паспорти и документи за 
самоличност
Заявления за нови лични 
документи се приемат 
единствено в консулската 
служба на посолството в 
лондон. От 01.08.2010 г. бе 
въведена нова електронна 
система за запазване на час 
за подмяна на документи за 
самоличност на български 
граждани, постоянно живеещи 
във великобритания.
електронното запазване на час 
може да се осъществи чрез:
- Интернет - сайт  www.
bgpassport.co.uk 

http://bulgarianembassy-
london.org/consular-services/
bld/ 

регистрация като 
самонаето лице (self-
employed)
тел. 0300 200 3504
www.gov.uk/new-business-
register-for-tax

Общи справки 
за наети лица (employed)
тел. 0300 200 3300

Подаване и попълване на 
форми за Self Assessment
тел. 0300 200 3310

Construction Industry 
Scheme (CIS)
Общи справки и регистра-
ция: 0300 200 3210

Общи справки за Universal 
Credit
тел. 0345 6000 723
(понеделник до петък от 8 
до 18 часа) 

Общи справки за Tax 
Credits
тел. 0345 300 3900
www.gov.uk/browse/
benefits/tax-credits 

Общи справки за Child 
Benefit
тел. 0300 200 3100
www.online.hmrc.gov.uk/
shortforms/form/CBO_
General

Citizen Advice Bureau 
За безплатна правна кон-
султация на територията на 
великобритания
www.citizensadvice.org.uk/

Българска Православна 
църква в Лондон
188 Queens Gate
London, SW7 5HL
тел. 020 7584 4607
www.bgchurch.org.uk/

Важни телефонни номера и адреси

Още за вашето спешно обаждане 
във Великобритания

Ситуация Номер/
Контакти

Животозастрашаващи инциденти 999 или 112
Неспешни случаи, изискващи 

намесата на полицията 101

Неспешни случаи, изискващи 
намесата на здравно лице 111

Теч на газ в имота или на улицата 0800 111 999
Надвиснали или паднали 

електрически кабели 0800 40 40 90

Изоставени превозни средства, 
опасни сгради, вандализъм, 

нерегламентирано изхвърляне на 
отпадъци 

свържете се с местната община

www.gov.uk/
find-your-local-council

Спиране на ток 
 свържете се с вашето 

енергоразпределително дружество. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на National Grid

www2.nationalgrid.
com/UK/Safety/

Power-cut

Теч на вода на улицата 
свържете се с вашето местно ВиК. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на Ofwat

www.ofwat.gov.uk/
households/your-

water-company/map

Картата отразява гъстотата на българи-
те в Лондон по общини. За изготвянето й е 
използвана информация от базата данни 
на БГ БЕН, както и обобщени данни от 
регистрациите на потребители в сайта 
www.bgstreet.co.uk и обявите, пуснати 
в сайтовете: www.easteads.co.uk и www.
kvartiri.co.uk.

Българска карта 
на Лондон

Къде сме ние в тукашната география, в кои 
райони кънти повече родна реч и в кои – по-малко, 

в кои райони да се търсим (или пък отбягваме)

 направо сме си в махалата
 български уют
 ставаме все повече
 срещаме се тук-там
 екзотика

справОчнИк

Предпечатна 
подготовка:

павел Иванов
pavel2asi2@gmail.com

Кичка Трендафилова

Антоанета петрова
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